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BUDOUCNOST  
BEČOVA

BRAŇANY - V sále kultur-
ního střediska Sever v Bečově 
se 5. dubna od 16 hodin usku-
teční opakované veřejné pro-
jednání upraveného Návrhu 
územního plánu Bečov.

CO STROMY 
PAMATUJÍ

MOST - Oblastní muzeum 
a galerie v Mostě zve 6. dubna 
od 16 hodin na přednášku Pa-
mátné stromy Mostecka a Lit-
vínovska. Dozvíte se o minu-
losti a současnosti památných 
stromů. Některé z nich jsou či 
byly unikátní v celé České re-
publice. Přednášet bude bota-
nik Vít Joza.

TRHY 
U RADNICE
MOST – Od 1. dubna si kaž-

dou sobotu až do října můžete 
zakoupit u mosteckého magis-
trátu rozmanité plodiny na Vý-
pěstkových trzích. Trhy budou 
probíhat na komunikaci při vý-
jezdu z parkoviště před obřad-
ní síní. 

MOST – Vládní “signál“ vyslaný živnostníkům a podnikatelům, že jim pětikoalice hodlá 
zvýšit odvody za sociální pojištění  o 60 procent až 100 procent, napáchá zřejmě víc škody 
než užitku. Avizované radikální navýšení odvodů si začíná vybírat  svou daň. Stejně jako 
ve zbytku republiky, také v Mostě podnikatelé ruší živnosti.

Mostečtí podnikatelé ruší své živnosti
Ke konci roku 2022 evidoval Živnostenský 

úřad Magistrátu města Mostu 14 240 podni-
katelů a 22  351 živností. Za celý rok 2022 
ukončili podnikatelé v Mostě na vlastní žá-
dost 322 živnostenských oprávnění. Od za-
čátku letošního roku  do poloviny března to-
to číslo dramaticky vyrostlo na 1 140 zruše-
ných živností! Podle předsedy Okresní hos-
podářské komory v Mostě Rudolfa Junga 
jsou tato čísla alarmující a chystaný záměr 
není dobrý. „Tento záměr rozhodně nepod-
poruji. Zkomplikoval a ohrozil by prosperi-
tu  podnikání zejména v kriticky ohroženém 
segmentu řemesel a živností. A kdo v posled-
ní době sháněl nějakého řemeslníka, jistě mi 
dá za pravdu,“ říká předseda OHK a dodá-
vá: „Je zde totiž jeden  velmi významný faktor. 
Vlivem našeho svérázného vzdělávacího sys-
tému se již  začíná projevovat  kritický nedo-
statek klasických  řemeslníků a jasně defino-
vaných živnostníků, kteří,  jak lze  předpoklá-
dat, by  podnikatelskou  kompetentnost a zod-
povědnost  měli  mít. Většinou ji mají,  a tak 
se mohou sami rozhodnout o  svém zabezpe-
čení po ukončení aktivní činnosti . A jestli ně-
kde hrozí zneužívání nemocenské, tak u této 

skupiny tomu tak rozhodně není. Právě tuto 
skupinu společensky potřebných  osob bychom 
ve vlastním zájmu neměli  více zatěžovat  vše-
likými dalšími regulacemi a odvody  k látání  
deficitních  rozpočtů  a mimo jiné je dohánět  
do  sfér šedé ekonomiky.“

Před zvýšením odvodů pro podnikate-
le a živnostníky varuje i poslankyně Parla-
mentu ČR za Mostecko Berenika Peštová 
(ANO): „Vzhledem k tomu, kolik podnikate-
lů už nyní ukončuje své živnosti, obávám se, 
že tento krok by byl pro soukromý sektor de-
vastující. Kdyby vláda nezrušila EET a spus-
tila naopak třetí vlnu, nemusela by zvedat 
daně živnostníkům. Vláda ve své podstatě 
žene živnostníky do šedé zóny. Ti budou dělat 
dál, akorát načerno,“ míní Berenika Peštová.

Podle Petra A., který provozuje truhlář-
ství, se vláda dočista zbláznila: „Rozhodně to 
není cesta k záchraně státního rozpočtu, ale 
spíš cesta do pekel. Navýšení daní nebo odvo-
dů skupině, která na rozdíl od politiků, úřed-
níků a neziskovek vytváří reálné hodnoty, to 
je doklad neschopnosti a alibismu této vlády.“  
Podobný názor má majitel autoopravny Jan 
Rous: „Místo toho, aby vláda vyšla malým 

a středním podnikatelům vstříc,  tak 
se naopak snaží ty stávající otrávit a ty 
budoucí  odradit. Nedivím se, že spous-
ta živnostníků končí už teď.“

(ina)

Miroslav 
DONUTIL
27. 3. od 19 hodin
Citadela Litvínov
Více na straně 7

LITVÍNOV – Město Litvínov podává žalobu v kauze nebezpečných 
styrenů, které jsou v sudech stále uloženy na skládce Celio.

Správní žalobu proti rozhodnutí ministerstva životního prostře-
dí podá město prostřednictvím právního zástupce FFK Legal, advo-
kátní kancelář, s. r. o. Ministerstvo oznámilo městu, že není účastní-
kem řízení o rozhodování v případě likvidace sudů se styrenem. Ty 
jsou dosud nezákonně uloženy na skládce Celio. S ohledem na fakt, 
že skládka se nachází v katastru obce, vedení města upozorňuje, že 
přítomnost nebezpečné chemikálie má negativní dopad na veřejný 
zájem o všestranný rozvoj území měst a trvá na svém zařazení me-
zi účastníky řízení. Odpad se styrenem byl přivezen na skládku, kde 
měl být následně odborně ekologicky zlikvidován. K tomu ale nedo-
šlo. Nesouhlas se současnou situací a schváleným řešením vyjádři-
lo také město Most a Zastupitelstvo Ústeckého kraje.                   (sol)

Poznámka redakce: 
Použitá citace ministra Petra Hladíka zdobí úvodní stranu webo-

vého portálu Ministerstva pro životní prostředí ČR.

Litvínov ŽALUJE!

„Vládní signály“ živnostníky k podnikání příliš nemotivují, spíš naopak! Pokud likvidace živností bude pokračovat, úřady prá-
ce budou zřejmě praskat ve švech.

Chránit naši přírodu není volbou,  
je to naše společenská povinnost 
a zodpovědnost. Země nám byla 
svěřena do péče a jinou 
nemáme. Ministerstvo 
životního prostředí 
pracuje každý den na 
tom, abychom ji v dobrém 
stavu dokázali předat 
budoucím generacím.

Mgr. Petr Hladík
ministr životního prostředí

V lednu 2023 s podnikáním skončilo v České 
republice necelých 15 888 živnostníků a do 
poloviny února 24 630. 
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Pěvecké sbory v kostele
MOST – Do mosteckého kostela Nanebevzetí Panny Marie se sjedou 
pěvecké sbory. 

V kostele Nanebevzetí Panny Marie se 31. března od 17 hodin 
uskuteční „Jarní koncert pěveckých sborů“.  Koncert pořádá mos-
tecký Pěvecký sbor Korálek při 11. základní škole Most a správa 
kostela. Vystoupí sbory Korálek, Perlička a Mavrica ze Slovinska. 
Vstupné je dobrovolné.                                                                             (nov)

MOST –  Město zvažuje nabíd-
ku realitní společnosti, která 
v Mostě vlastní zhruba sto še-
desát bytů a chce se jich zbavit. 
Radnice musí ale jednat rychle, 
protože kolem nabídky už krou-
ží zájemci.

O nabídce informoval pri-
mátor Mostu Marek Hrvol.  „Je 
otázka, zda realizovat výkup vět-
šího množství bytů najednou, než 
každoročně po částech a jednotli-
vě. Většina bytů je v problematic-
kých lokalitách, v  oblasti stovek, 
ulice M. G. Dobnera apod. Ko-
lem této nabídky krouží už i jiní 
zájemci. Budeme o ní intenziv-
ně jednat,“ prozradil. Speku-
lativním skupováním tak zva-
ných „investičných bytů“ lid-
mi z jiným měst či dokonce stá-
tů je Most pověstný. Velkou část 
bytového fondu v Mostě drží ve 
vlastnictví už řadu let obchodní-
ci s chudobou. 

Bez ohledu na zmíněnou na-
bídku, město pokračuje ve výku-

pech jednotlivých bytů. Do ná-
kupů dosud investovalo sto mi-
lionů korun. Letos vyčlenilo na 
výkupy, které realizuje přes svou 
akciovou společnost Mostec-
kou bytovou, 20 mil. Kč. Vlo-
ni vykoupilo 37 bytů za zhruba 
45 mil.Kč „Vloni byla podpora do 
výkupů nejvyšší,“ uvedl primátor 
Marek Hrvol. Prioritou  je vyku-

povat byty v sociálně zasažených 
lokalitách, s výskytem nepřizpů-
sobivých. Byty se vykupují s ná-
jemníky i prázdné. „Mostecká by-
tová bude muset překonat obdo-
bí, kdy byt bude prázdný. Nechce-
me nakupovat byty, abychom tam 
za každou cenu nastěhovali pří-
padně i nepřizpůsobivé nájem-
níky, kteří by opět dělali nepořá-

dek,“ dodal primátor. Peníze na 
výkupy jsou určené i na základ-
ní opravy a údržbu. „Když se by-
ty  přebírají, tak se vymalují, ně-
kde se položí nové lino apod. Žád-
ný byt neprošel zatím zásadní re-
konstrukcí. Nemáme zkušenost 
s tím, že by byl byt zdemolovaný 
a neobyvatelný,“ sdělil Marek Hr-
vol.                                             (sol) 

Vlastník se zbavuje bytů 
Nabídl je i městu Most

Byty město vykupuje  v sociálně zasažených lokalitách, s výskytem nepřizpůsobivých.

Vedení města nyní ře-
ší i to, kdo zajistí provoz, sprá-
vu a údržbu osvětlení. Veřej-
nou zakázku město vyhlašova-
lo opakovaně. V současné době 
se dodavatel stále soutěží. „Ote-
víraly se nabídky a komise účast-
níky teprve posuzuje a hodno-
tí,“ informoval primátor Ma-
rek Hrvol. Do výběrového řízení 
se přihlásily tři firmy. Vítěz bu-
de následně zajišťovat provoz, 
správu a údržbu soustavy veřej-
ného osvětlení, která je v majet-
ku města a čítá 7 330 světelných 
bodů. „Dodavatel bude zajišťo-

vat chod veřejného osvětlení ve 
městě a případně i výměny vad-
ných svítidel, stožárů, rozvaděčů 
a dalšího příslušenství. Nahra-
dí původního správce, společnost 
SIEMENS, který veřejné osvět-
lení pro město spravoval zhruba 
20 let,“ upřesnil vedoucí odboru 
investic Magistrátu města Mos-
tu František Jirásek. Společnos-
ti SIEMENS vypršela smlouva 
ke konci září loňského roku. Od 
října 2022 mají zatím na staros-
ti celou správu, chod a údržbu 
osvětlení Technické služby měs-
ta Mostu. 

V  Mostě postupně vzniká 
i SMART osvětlení. Svítidla se 
vyměňují za úsporná. Na mo-
dernizaci čerpá město dotace 
z Ministerstva obchodu a prů-
myslu ČR. „První etapa se rea-
lizovala vloni a zahrnovala vý-
měnu svítidel a rozvaděčů v části 
ul. Budovatelů a části ulic Skupo-
va – Moskevská. Skutečné nákla-
dy dosáhly zhruba 4,5 milionu 
korun. Dotace pokryla přibližně 
50 procent celkových nákladů,“ 
upřesnil vedoucí odboru inves-
tic. 

Druhá etapa se připravuje. 
V ní se vymění svítidla a roz-
vaděče ve spodní části tř. Budo-
vatelů, v ul. J. E. Purkyně, na Bě-

lehradské a v  přilehlém sídliš-
ti čtyřstovek, v ulici U Stadionu, 
v okolí magistrátu směrem k uli-
ci J. z Poděbrad, v ulicích J. Prů-
chy, J. Palacha či Topolové. Před-
pokládané náklady se odhadu-
jí na 7,1 mil. Kč. Dotace pokryje 
50 procent celkových nákladů.

„Letos plánujeme zrealizo-
vat i třetí etapu, a to v  objemu 
7 milionů korun. Zpracovává se 
projektová dokumentace, a ješ-
tě není jasné, kterých ulic se no-
vé osvětlení bude týkat,“ doplnil 
František Jirásek. Modernizace 
všech světelných bodů veřejné-
ho osvětlení v Mostě by měla být 
hotova do konce roku 2026.

(sol)

Kdo bude „vládnout“ veřejnému osvětlení? 
O vítězi veřejné zakázky stále není jasno

MOST – V Mostě začne další etapa výměny svítidel za úsporná. Záro-
veň se připravuje projekt na poslední etapu.   

Za pozemek firma městu 
Most zaplatí sedmnáct milionů 
korun. Na pěti hektarech postaví 
továrnu, kde v první fázi zaměst-
ná sedmdesát  a více lidí. „Se za-
hájením výroby počítáme kon-
cem roku 2024,“ uvedl manažer 
společnosti Toppan Hiroshi Su-
zuki. Už v polovině tohoto roku 
chce firma začít hledat schopné 
a zručné zaměstnance do výro-
by. „Zakládáme zde novou spo-
lečnost, a proto budou potřebné 

všechny pozice,“ dodal manažer 
s tím, že v Mostě by mělo pro ty-
to účely fungovat malé oddělení, 
které začne s náborem. 

Továrna firmy Toppan na 
Mostecku bude v České repub-
lice jediná. Chystá se sem při-
nést zcela nový produkt, a to GL 
plast, což je bezhliníkový  roz-
kladatelnější a šetrnější mate-
riál. Podle manažera bude spo-
lečnost schopna z Mostu po-
krýt celý evropský trh. „Bude 

to chytrá továrna. Technologii, 
kterou jsme vyvinuli v Japon-
sku, přeneseme sem,“ dodal Hi-
roshi Suzuki. Toppan  se kro-
mě ohebných plastových  ma-
teriálů zabývá také dekorač-

ními materiály, polovodiči, 
zobrazovacími prvky a marke-
tingovou komunikací. V zóně  
Joseph chce společnost proin-
vestovat sto milionů eur.                    

(nov)

Japonci letos začnou s náborem pro Toppan
MOST - Město Most dnes podepsalo smlouvu na prodej pozemku 
v zóně Joseph japonské společnosti Toppan, která se zabývá eko-
logickými fóliemi. Výrobu u Havraně chtějí zaměřit především na 
potravinářské obaly.

Manažer společnosti Toppan Hiroshi Suzuki: „ Bude to chytrá továrna. 
Technologii, kterou jsme vyvinuli v Japonsku, přeneseme sem.“

Vítěz Porty v Mostě
MOST – Ve Studiou 3 Ponte Records se 30. března od 19 hodin roze-
zní muzika kapely Loes & The Acoustic Engineers. 

Loes & The Acoustic Engineers je známá svým originálním reper-
toárem a působivou sbírkou akustických nástrojů. Tato česko-nizo-
zemská kapela je vítězem Porty 2021 i Interporty 2022, frontmanka 
Loes navíc na podzim 2022 získala druhé místo na Sofia Singer Song-
writer Festu v Bulharsku. S kapelou vystupuje jako výjimečný host 
banjista David Benda (známý z kapely Milkeaters), který v roce 2020 
vyhrál mezinárodní soutěž World Virtual Bluegrass Banjo Contest.  
Vstupné 200 Kč.                                                                                (nov)

 Kapela je vítězem Porty 2021

Městská knihovna Most zve na přednášku z cyklu Celý svět v knihovně:

JAPONSKO

ÚTERÝ 28. 3. 2023 - 17:00

Městská knihovna Most                   tel.: 476 768 819                      www.knihovnamost.cz

Vstupné 60 Kč / registrovaní čtenáři MKM 30 Kč.

Putování po zemi plné kontrastů,
historických tradic i nejmodernější 
současnosti. 
Podíváme se do různých koutů 
rozmanité ostrovní země 
od severu k jihu na ostrovy 
Hokkaidó, Honšú a Kjúšú. 

Přednáší Jan Kříž.

Central Most bude hostit nej-
různější sportovní kluby. „Rá-
di bychom pozvali všechny dě-
ti a rodiče, aby si přišli vybrat 
ten nejvhodnější kroužek, a to 
ve dnech 27. – 29. března od 15 
do 18 hodin,“ říká  ředitel mar-
ketingu a komunikace Centralu 
Most Martin Malý. Návštěvníky 
čekají olympijské disciplíny jako  
jezdectví, badminton, basketbal 
nebo  stolní hokej. Představí se 
ale také tanečníci, mažoretky, 

krasobruslení a krasokolečko-
vání, všestranná sportovní pří-
pravka, florbal, softball, trikke 
nebo kickbox. Všemi dny bude 
provázet moderátorka Marké-
ta Sochorová. Podrobné infor-
mace o programu jednotlivých 
dnů najdete na webových strán-
kách a sociálních sítích Centra-
lu, ale také na digitálních pane-
lech v pasážích a na vstupech do 
obchodního centra. 

(nov)

Blíží se druhý ročník sportovních dnů
MOST - V  obchodním centru Central Most  se uskuteční druhý roč-
ník Sportovních dnů. Představí se zde více než patnáct sportovních 
klubů, které působí na Mostecku.
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N apsali jste…

V jednotlivých patrech se po-
stupně mění podlahové kryti-
ny, koberce a částečně i nábytek 
a dělají se nové výmalby. Město 
nyní vyhlašuje veřejnou zakáz-
ku na rekonstrukci podlah a vý-
měnu koberců v 5. a 12. patře 
hotelu. Opraví se i vstupní pří-
střešek, kterým dlouhodobě za-
téká. Nový vzhled bude mít také 
název. „Chceme zpracovat stu-

dii na desénovou úpravou interi-
éru, především  recepce, kavárny 
a konferenčních místností. Tyto 
prostory bychom chtěli v etapách 
postupně modernizovat, “ infor-
moval primátor Marek Hrvol. 

Hotel se má přizpůsobit tren-
dům dnešní doby. Opraví se ta-
ké rozbitý chodník a nevzhled-
né kamenné květníky.. „Celá 
část před restaurací by se měla 

zrevitalizovat. 
Chtěli bychom 
obnovit i schody 
směrem k Lidlu, 
které jsou za-
rostlé a nefunkč-
ní. Rádi bychom 
zde vytvoři-
li korzo, aby tu-
dy lidé mohli 
procházet,“ do-
dal Marek Hr-
vol. Změna by 

se měla dotknout 

i prostor před te-
rasou hotelu spo-
lečně s  trávníky. 
„Trávníky jsou 
nevyužité, tera-
sa by se zde moh-
la vymezit smě-
rem do Radniční-
ho parku,“ podo-
tkl primátor.  

Hotel Cascade 
prošel na začátku 
roku personální-
mi změnami ve 
vedení. „Nyní se 
analyzují uply-
nulé roky provozu 
hotelu a  finanč-
ní stav. Řešíme, co 
s hotelem dál, jak 
ho efektivně pro-
vozovat,“ podotkl 
primátor. Ubyto-
vací část  funguje relativně dob-
ře a s obsazeností hotelu je měs-
to spokojeno. Poněkud problé-
mový je ale  provoz restaurace, 
která je dlouhodobě ztrátová. 
„Zatím město nemuselo, kromě 

vkladu při zakládání nové spo-
lečnosti, hotel finančně dotovat. 
Chceme sladit provoz tak, aby si 
hotel na sebe vydělal. Zvažuje se 
proto i jiná forma fungování re-
staurace,“ dodal primátor.  (sol)

Hotel Cascade potřebuje změnu, 
reprezentativní i ekonomickou

výročí otevření hoteluOSLAVTE S NÁMI

výročí otevření hotelu

výročí otevření hoteluOSLAVTE S NÁMI

MUROM/CASCADE
OSLAVTE S NÁMIOSLAVTE S NÁMI

výročí otevření hoteluOSLAVTE S NÁMIOSLAVTE S NÁMI

MUROMMUROM40.

1. dubna
V hotelové kavárně celé odpoledne hudba k poslechu

       Andrea Grundová – saxofon      Jan Rejzek – klavír

od 14 do 18 hodin

NA VEŠKERÉ
NEALKO NÁPOJE

A DEZERTY
SLEVA 40 %

MOST – Hotel Cacsade by se měl dočkat nových vstupních prostor, 
ale i terasy s posezením. V plánu je i zkulturnění a zprůchodnění te-
rasy v návaznosti na přilehlý Radniční park.  

Opravit by se měly i  nevzhledné kamenné květní-
ky z boku hotelu.

Policie tehdy zapečetila ně-
které kanceláře a zaměstnan-
ci museli podepsat mlčenlivost. 
O dva dny později obvinila ře-
ditele Úřadu regionální rady re-
gionu Petra Kušnierze a dal-
ší osoby. V březnu 2011 byl Pe-
tr Kušnierz obviněn za uplácení 
při rozdělování peněz z ev-
ropských fondů a vzat do vaz-
by. Začal spolupracovat s policií 
a vypovídal o dotačních podvo-
dech, na kterých se podílel spo-

lu s vlivnými regionálními po-
litiky i podnikateli. V červen-
ci 2012 byl odsouzen za  přije-
tí úplatku a zneužití pravomoci 
veřejného činitele. Nadále při-
tom figuroval jako spolupracují-
cí obviněný. Minulý týden však 
v soudním  procesu nastal dra-
matický zvrat, kdy jako korunní 
svědek  při v hlavním líčení vše 
popřel s tím, že žádná organi-
zovaná zločinecká skupina ne-
existovala a projekty nikdo ne-

ovlivňoval. Odmítl nadále spo-
lupracovat s policií. Právě na je-
ho svědectví přitom celý případ 
stojí. V  minulosti totiž opako-
vaně popsal, jak se machinace 
při rozdělování dotací provádě-
ly a sdělil jména lidí, kteří se na 
podvodech podíleli. 

Jméno Petra Kušnierze ne-
ní v Mostě neznámé. V letech 
1995 – 1999 působil na mostec-
ké radnici, kde pracoval jako ve-
doucí odboru investic a údrž-

by. Zde zadával nezvykle mno-
ho zakázek do sto tisíc korun, 
na které se tehdy nemusela vy-
pisovat výběrová řízení. Bylo ta-
ké podezření, že některé firmy si 
za zakázky účtovaly vyšší částky, 
než bylo běžné. Tehdejší  mos-
tecký starosta Jiří Šulc (ODS) ho 
odvolal oficiálně kvůli „nedů-
sledné kontrolní činnosti svých 
podřízených, čímž nepřímo po-
škodil zájmy města“.

(ina)

Dotační skandál se táhne dvanáct let!
Korunní svědek pracoval i na mostecké radnici

ÚSTECKÝ KRAJ –  Tento týden uplynulo dvanáct let od odhalení ne-
bývalé dotační aféry v Ústeckém kraji. Skupina tehdejších krajských 
politiků měla zbohatnout na projektech, které podle žalobce ovliv-
ňovali. Kauzu odstartoval policejní Útvar  pro odhalování organizo-
vaného zločinu 22. března 2011 v sídle Regionální rady regionu sou-
držnosti Severozápad  v Ústí nad Labem. Hlavním aktérem a později 
korunním svědkem je Petr Kušnierz. Ten v minulosti působil jako šéf 
investičního odboru na mostecké radnici, odkud byl „odejit“ kvůli 
probematickým  zakázkám.

Kauza ROP Severozápad je český politický skandál týka-
jící se netransparentního rozdělování evropských dota-
cí v Ústeckém a Karlovarském kraji.  Rozdělování dotací 
o objemu vyšším než 20 mld. Kč v regionu bylo dlouho-
době kritizováno, ale doposud pouze v jediném přípa-
dě padl pravomocný rozsudek. V případu, který je po-
čtem 27 obviněných.

„Inscenace má seznámit zá-
bavnou formou žáky prvního 
stupně se známým literárním 
dílem a zároveň je ponouknout 
k přemýšlení o tom, co je to ‚češ-
ství‘. V inscenaci se konfrontu-
jí s pověstmi, které spoluutvá-
ří naši národní identitu,” uvádí 
dramaturgyně Hana Marvano-
vá a doplňuje: „Pohádková ko-
medie s autorským rukopisem Ji-
řího Krause bude zábavná pro 
malé i velké diváky a věříme, že 
mimo škol osloví i rodiny s dět-

mi.“ Režisér Jiří Kraus dodá-
vá: „Když se u nás řekne: Staré 
pověsti české, každý si hned vy-
baví – Jirásek. A proto jsem to-
hoto velikána české literatury 
nemohl opomenout. Je samo-
zřejmé, že v tom hlavním, his-
torickém, jsem vycházel z velké-
ho Aloise, ale snažil jsem se k to-
mu přistupovat po svém. S úctou 
ovšem okořeněnou humorem, 
tedy s humorem majícím v sobě 
patřičnou špetku úcty.“ 

(nov)

Divadlo rozmanitostí uvede Staré pověsti české
MOST - Divadlo rozmanitostí uvede v sobotu 15. dubna od 17 hodin 
premiéru rodinné loutkově-činoherní pohádky Staré pověsti České.  
Režisérem inscenace je Jiří Kraus. Ten je zároveň autorem adaptace 
stejnojmenné klasiky Aloise Jiráska.

Seznamte se s Kazi, s nejstarší ze slavné trojice sester se sílou v léčitel-
ských schopnostech a slabostí pro statné muže.

„Proč magistrát není stejně 
 důsledný k nepřizpůsobivým?“

Chtěl bych reagovat na dopis pana Tomáše Zálešáka k pokutám 
700 Kč za i jen mírné překročení rychlosti, které uděluje mostec-
ký magistrát. Sice jsem ještě žádnou pokutu nedostal, protože se po 
Mostě přesouvám spíše pomocí MHD, ale souhlasím s ním, že 500 
Kč by jako pokárání bohatě stačilo. Spíš by mě zajímalo, proč mos-
tecká radnice není tak důsledná k nepřizpůsobivým obyvatelům, 
kteří se sem přistěhovali z různých koutů republiky nebo i ze Slo-
venska a tady svým chováním obtěžují slušné lidi a dělají nepořá-
dek, za který je nejde pokutovat. Prý to nemá smysl, protože poku-
ty stejně neplatí. Technické služby po těchto lidech každý den uklí-
zí to, co nanosí ven, což musí město, a to znamená daňové poplatní-
ky, stát spoustu peněz. Ale ono je jednodušší trestat ty, kteří pokutu 
řádně zaplatí. Kdy už začne radnice konečně vyžadovat dodržování 
povinností i po nepřizpůsobivých? 

P. S.: Poslední otázka byla samozřejmě řečnická, protože radnice 
s tím stejně nic neudělá.

S pozdravem B. Kučera

Hledá se promítač!
MOST – Kino Kosmos, které je ve správě Městské knihovny Most, 
hledá promítače. 

Práce je vhodná pro studenty středoškoláky i vysokoškoláky. Za-
městnavatel požaduje technické myšlení a zručnost, samostatnost 
i schopnost pracovat v týmu. Základní počítačová gramotnost je 
nutností! Jedná se o dlouhodobou brigádu na smlouvu DPČ. Struč-
ný životopis můžete posílat  na info@kinomost.cz.                    (nov)

Central Most zve na Pokémony
MOST – Obchodní centrum Central zve 2. dubna od 10 do 18 hodin 
na „Poke tour“ alias na Pokémony.

Návštěvníky a především fanoušky Pokémonů čeká burza, výmě-
na karet, soutěže, hry, výuku karetní hry Pokémon TCG. Chybět 
nebude znalec falešných karet, Pokémon kvíz, tombola, dětský kou-
tek a prodej zboží. Akci pořádá e-shop Pokemaster.cz. Vstupné je 
zdarma.                                                                                              (nov)

V první části diváci uvidí dí-
lo „Černý mraky nepláčou“. Ta-
nec je inspirovaný pocity a myš-
lenkami, které jsou vědomě i ne-
vědomě potlačovány a skrývány 
v nitru lidské duše. Z naší lidské 
schránky se stává tvrdý krunýř, 
nepropustný a dokonale masko-
vaný celou škálou lidských tváří, 

zatímco pod povrchem se skrývá 
jen ta jedna jediná.

Druhá část baletního vystou-
pení nese název Listy důvěrné. 
Smyčcový kvartet Listy důvěrné 
zkomponoval Leoš Janáček těs-
ně před svou smrtí v roce 1928. 
Dílo je inspirováno jeho dlouho-
letým milostným vztahem s vda-

nou, o čtyřicet let mladší že-
nou. Snad se dá říci, že jde 
o jakousi hudební variantu 
jejich vzájemné písemné ko-
respondence. 

Pražský komorní balet  je 
český nezávislý profesionální ta-
neční soubor, jehož počátky sa-
hají do šedesátých let 20. stole-
tí. U zrodu souboru stáli Luboš 
Ogoun,  Pavel Šmok  a  Vladimír 
Vašut, kteří v roce 1964 založi-

li studio  Balet Praha.  Na reper-
toáru byly zejména choreogra-
fie Pavla Šmoka, zároveň však 
i choreografie hostujících čes-
kých i zahraničních choreogra-
fů. Vstupné 250 Kč.               (nov)

Pražský komorní balet v mosteckém divadle
MOST – V mosteckém divadle vystoupí 2. dubna od 19 hodin legen-
dární Pražský komorní balet s představením „Mraky důvěrné“.



MOST – V turistickém informač-
ním centru bude půjčovna kol 
a elektrokol.   Kola si lze vypůjčit 
i na týden.   

K dispozici bude 6 elektrokol, 
ale i klasická kola různých veli-
kostí, včetně dětských. 

Půjčovna bude otevřena od 
května do září, Po – Ne, od 9 do 
17 hodin. „Slibujeme si od této 
služby zatraktivnění turistického 
centra pro návštěvníky,“ uved-
la mluvčí mosteckého magistrá-
tu Klára Vydrová.  Kola si mo-
hou vypůjčit osoby starší 18 let 
nebo i mladší, za přítomnos-
ti zákonného zástupce. Za čty-
ři hodiny je půjčovné u klasic-
kého kola 200 Kč, u elektrokola 
300 Kč. Součástí  je i vratná zá-
loha 1  000 Kč. „Součástí smluv 
jsou i ceníky za způsobené ško-
dy, “ doplnila mluvčí. K  půjčo-
vání kol je poskytnut kompletní 
servis. Součástí výbavy jsou přil-
by a základní nářadí. „Cyklisté si 
mohou půjčit kolo kamkoliv.  Dů-
ležité je, aby se kola vrátila včas 
a v pořádku,“ podotýká mluvčí. 

„Turistické centrum by mělo 
být výkladní skříní magistrátu, 
což se o našem centru příliš říci 

nedá. Chtěli bychom ho proto po-
stupně zmodernizovat,“ dodává 
primátor Marek Hrvol. 

Půjčovna jízdních kol a elek-
trokol se v  budoucnu možná 

rozroste. „Tuto službu bychom 
chtěli v sezónně doplnit i k  je-
zeru a v  úvahu připadá i Ma-
tylda. Cítíme po této službě vel-
kou poptávku. Zatraktivnila by 

se tím i cyklodoprava v  našem 
městě jako taková,“ doplnil ná-
městek primátora Václav Za-
hradníček.    

(sol)

zpravodajství24. března 20234

Vinařství Johann W
na Dnech vína

TŘEBÍVLICE/MOST – Zámec-
ké Vinařství Johann W se ve 
dnech 13. - 14. dubna vždy od 
15 do 20.30 hodin zúčastní Dnů 
vína na  mosteckém Benedik-
tu. K ochutnání budou již vína 
z ročníku 2022 zdejšího vinař-
ství. 

Degustační prezentace vina-
řů z Moravy a Čech se koná po-
jedenácté. Vstupenky jsou již 
v prodeji, a to v restauraci Be-
nedikt nebo ve velkoobchodě s železářstvím a vínem Bela Most či 
v prodejnách Obexu v Mostě. Jednodenní vstupné je 350 Kč. 

Na ochutnávku vína z Vinařství Johann W nemusíte čekat až do 
Dnů vína. Zajet si můžete do vinotéky v Třebívlicích. Ta je  otevřena  
po – pá od 10 do 17 hodin, v so – ne od 10 – 16 hodin nebo po do-
mluvě na tel.: +420 733 532 096. Vína můžete nakupovat také pro-
střednictvím e-shopu na www.johannw.com.                              (nov)

Diváci už rozhodli
MOST -  V divácké anketě 
Cena diváka za rok 2022, 
kterou každý rok vyhlašuje 
mostecké divadlo, bodovala 
inscenace JAKEOVY ŽENY.

Nejoblíbenější herečkou 
se stala Zita Benešová za ro-
li Maggie v inscenaci Jakeovy 
ženy, nejoblíbenějším her-
cem  Jiří Beneš za roli Jakea 
v inscenaci Jakeovy ženy. 

Za komedii JAKEOVY 
ŽENY v režii Martina Vo-
kouna převzal cenu dramaturg Michal Pětík.

Tři vylosovaní diváci z ankety získali vstupenky do divadla. (nov)

Letošní ceny pocházejí z dílny Efka. 

V „íčku“ začnou půjčovat kola

Na vypůjčených kolech se můžete vydat kamkoliv, třeba i za hranice Mostu.

U Matyldy se opravuje 
čtyřpruh a in – line 

okruh

MOST – Mezi Matyldou 
a Souší probíhá oprava dvou-ki-
lometrového úseku silnice I/13. 
„Povrch vozovky se  frézuje. Jízd-
ní pás na Chomutov je pro řidi-
če zcela uzavřen. Obousměrná 
doprava je vedena ve směru na 
Teplice se sníženou rychlostí,“ in-
formovala mluvčí chomutovské 
správy Ředitelství silnic a dálnic 
ČR Dana Zikešová. Zhotovite-
lem akce je sdružení COLAS CZ 
a.s. a Silnice Topolany a.s. za 29 
mil. Kč bez DPH.  „Oprava by se 
měla dokončit v polovině května, 
pak navážeme opravou pravého 
jízdního pásu ve směru na Tepli-
ce,“ dodala mluvčí ŘSD.

Se stavebními pracemi se za-
čalo i přímo na Matyldě. „Pro-
bíhá zde druhá etapa výstavby 
veřejného osvětlení. První část 
okruhu se nasvítila vloni, nyní  
se Matylda dokončí celá,“ infor-
moval náměstek primátora Vác-
lav Zahradníček. Upozornil, že 
se částečně omezí provoz in-li-
ne dráhy. „Provede se také prů-
běžné čištění in-line dráhy,“ dopl-
nil náměstek. Práce provádí REI-
MONT-ELEKTRO, s. r. o. Ome-
zení potrvá do května. 

Poplatky za psy
MOST – Do konce března 

musejí Mostečané zaplatit popla-
tek za psy. Platí se za psa starší-
ho tří měsíců. Základní sazba je 
1 tis. Kč, snížená 200 Kč za psa 

v rodinném domě nebo jehož dr-
žitelem je osoba starší 65 let. Ma-
gistrát upřednostňuje platbu  na 
účet města 19-1041368359/0800. 
Informace o variabilním symbo-
lu a výši poplatku získají občané 
na: of@mesto-most.cz nebo na 
tel. 476 448 341. „Žádáme obča-
ny, aby v pokladně úřadu využí-
vali přednostně úhradu platební 
kartou,“ apeluje mluvčí magis-
trátu Klára Vydrová.

Dotace na zateplení 
a opravy 

MOST – Vlastníci domů v se-
niorském věku, ale i občané, kte-
ří pobírají sociální dávky a pří-
spěvky na bydlení, mohou čer-
pat v  rámci programu „Nová 
zelená úsporám light“ finanč-

ní prostředky až do 150 tis. Kč 
na zateplení a renovace. Peníze 
mohou využít na zateplení fasá-
dy, střechy, podlah či stropu ne-
bo výměnu oken a vchodových 
dveří. Dotace poskytuje minis-
terstvo životního prostředí. „Do-
tace jsou určeny nízkopříjmovým 
domácnostem, které jsou nejví-
ce ohroženy energetickou chudo-
bou. Poradenství a podání žádos-
ti o dotaci je zdarma. Podmínkou 
je, aby v době podání žádosti byl 
rodinný dům ve vlastnictví žada-
telů a ti v něm měli současně trva-
lý pobyt, a to déle než od 12. září 
2022,“ informuje Klára Vydrová. 
V případě zájmu se mohou ob-
čané obracet na Tomáše Haranta 
na tel:  733 700 334, e-mail.: to-
mas.harant@masnadeje.cz  

(sol)

K rátce z Mostu...

Vybraní žáci se zájmem o ten-
to projekt ze tří škol v Litvínově 
a ze tří škol v Mostě měli mož-
nost vyslechnout si přednáš-
ku Martina Růžičky o cirkulár-
ní ekonomice a recyklaci a pak 
je Václav Bystrianský z Horizon 
Educational seznámil s princi-
pem vodíkových automobilů 
a uvedl je do tématu obnovitel-

né energie. Děti si mohly v tříd-
ním týmu postavit zatím jen 
podvozek vlastního vodíkového 
autíčka a vyrobit svůj první zele-
ný vodík a během pauzy se po-
dívat pod kapotu skutečným vo-
díkovým autům. Konkrétně do 
Toyoty Mirai, která byla přista-
vena před školu. 

(nov)

Vodíková jízda ORLENu Unipetrol
LITVÍNOV - Nadace ORLEN Unipetrol pokračuje ve své vodíkové jíz-
dě. Formou workshopů seznamuje žáky základních škol s vodíkem 
jako palivem budoucnosti, tentokrát za milé podpory vodíkového 
nadšence, herce a moderátora Dalibora Gondíka. 

Taneční tour zavítá do dva-
nácti měst v České republice. 
Regionální kolo pro severní Če-
chy začne v 9.30 hodin. Vyhláše-
ní výsledků kategorie „baby“ se 
předpokládá ve 13.20 hodin, ka-
tegorie děti v 16.20 hodin, juni-
oři v 19.30 hodin a dospělí a se-
nioři ve 20.30 hodin. Soutěží se 
v diskotékových a hiphopových 
choreografiích, dance art a v lati-

no and couple formacích. Vstup-
né  je 200 Kč, děti do 6 let zdar-
ma. Soutěží bude provázet mo-
derátor radia Evropa 2 Ondra 
Vodný. 

Soutěž je  otevřena  pro  ta-
neční skupiny, amatérské soutěž-
ní teamy, tak i pro úplné začáteč-
níky. Každým rokem ji navštíví 
přes 500 tanečních skupin a ví-
ce než 20 000 tanečníků.    (nov)

Sportovní hala bude hostit soutěž
Taneční skupina roku tour 2023

MOST – Sportovní hala Most se stane 26. března dějištěm meziná-
rodní taneční soutěže „Taneční skupina roku“. Most je jednou ze za-
stávek republikové tour.

Vůbec poprvé live
MOST – V kavárně The Most café zahraje 24. března od 20 hodin vů-
bec poprvé live kapela MEA.

Po rozpadu kapely EDERA, respektive po odchodu bubeníka 
z kapely se formace rozhodla  pokračovat. Ovšem s novou tvorbou 
a novým názvem. Vznikla kapela MEA. Bicí  nahradila klavírem 
a akustickou kytarou, trochu zjemnila a některé starší věci trochu 
předělala. Nyní dospěla do fáze, kdy prvních osm písní předvede 
i naživo.                                                                                              (nov)

Žáci mohli nahlédnout pod kapotu i dovnitř vodíkového „draka“.



Naučná stezka na Resslu
MOST –  Na Resslu vznikly dvě trasy pro děti. Jsou značeny smě-

rovými sloupky a informačními tabulemi podél stezky i na přístu-
pových cestách z města. Provozovatelem areálu bude Sportovní ha-
la Most a.s.

Další odborné učebny
MOST – Vyhlášena bude veřejná zakázka na vybudování odbor-

ných učeben na 1. ZŠ. Stavba bude spolufinancována z 90 procent 
z  Evropského fondu pro regionální rozvoj prostřednictvím IROP.

Výtah v divadle
MOST – V Městském divadle Most se bude opravovat provozní 

výtah. Důvodem je havarijní stav. 

Pavilon informatiky
MOST – Radní souhlasili s vybudováním pavilonu informatiky 

na 10. ZŠ. Projekt bude podpořen z 90 procent z prostředků Evrop-
ského fondu IROP.

Oprava kaplí
MOST – Opraví se další kaple křížové cesty v ulici Jana Žižky. 

Dvě byly opraveny v uplynulých třech letech. 

Přípojka na Matlydě 
MOST – Vyhlašuje se veřejná zakázka na připojení vody a kana-

lizace k objektům na břehové linii na Matyldě.                             (sol)   

Z  Rady města Mostu
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Dokončil váš syn či dcera 
právě řidičský průkaz? Uvědo-
mujete si, že získání řidičské-
ho průkazu není konec řidič-
ského vzdělávání, ale teprve za-
čátek druhé fáze vzdělávání? 
Pak svého potomka zaregistruj-
te, aby si mohl zlepšit své řidič-
ské dovednosti.  Projekt umož-
ňuje, aby se i rodiče mladých za-
čínajících řidičů, zúčastnili výu-
ky i výcviku Start driving 2023 
spolu se svými  dětmi. Máte-
li zájem absolvovat se synem či 
dcerou další část přípravy do je-
jich „řidičského života“, může-
te se přihlásit do stejného kur-
zu. Podmínkou přihlášení resp. 
absolvování je vždy účast  syna, 

dcery, vnuka, vnučky apod. Ab-
solvování kurzu bez účasti mla-
dého řidiče není možná. Při re-
gistraci je nutné vždy vyplnit 
přihlášky dvě.  S  každým mla-
dým řidičem se může zúčastnit 
jeden rodič či jedna osoba blíz-
ká jako například prarodič, sou-
rozenec apod.

V  uplynulém roce byli ve 
srovnání s průměrem v Evroské 
unii mladí řidiči v ČR nadprů-
měrně nebezpeční, proto je nut-
né pokračovat v  jejich navazu-
jícím vzdělávání i po závěreč-
né řidičské zkoušce.  Začínající 
mladí řidiči se mohou zdarma 
přihlásit do zdokonalovacích 
kurzů na www.startdriving.cz. 

(nov)
 

Autodrom zve mladé řidiče
Vyzkoušejte „Start driving“
MOST – Pro řidiče od 18 do 24 let se na polygonu  mosteckého au-
todromu  opět uskuteční bezplatný zdokonalovací kurz pro mladé 
řidiče „Start driving“.   První volný termín na mosteckém polygonu 
je 31. března.

Na mosteckém závodním 
okruhu se  uskuteční „Meziná-
rodní okruhové závody ama-
térů cestovních a formulových 
vozů – Carbonia Cup“. Závod 
má v Mostě mnohaletou tradi-
ci. Také v sezoně 2023 jezdci za-
vítají na sever Čech, a to hned 
třikrát – 2. dubna, 12. červen-
ce a 15. října.  Každý ze závo-
dů slibuje na startu více než sto 
vozů různých kategorií, a to jak 

upravené cestovní vozy, sériové 
cestovní vozy, speciály (Radical, 
Caterham SP, Lucchini, Osella, 
Norma, Kaipan, Lotus7) a vol-
nou formuli E2. Jezdí se od 9 do 
18 hodin s přestávkou od 13 do 
14 hodin. Vstup pro diváky je 
zdarma.  Garantem dne je de-
veloper Panattoni, tudíž závod 
ponese název Panattoni Racing 
Day. 

(nov)

Carbonia Cup odstartuje v Mostě
MOST – První závod již 13leté sezony závodů aut, speciálů a formulí 
na okruzích s názvem Hankook Carbonia Cup startuje 2. dubna na 
Autodromu Most.

Bylo předloženo 21 rozvojo-
vých záměrů města, u nichž je 
podána nebo se připravuje po-
dání žádosti o dotaci.  „Záměry 
se zabývají energetickými opatře-
ními pro městské budovy,  i rozvo-
jovými  záměry,“ podotkla radní 
Jana Falterová Zudová. 

Ve střednědobém výhledu 
by město chtělo realizovat na-
příklad modernizaci tramvajo-
vé trati ve městě. „Moderniza-

ce  je ve fázi urbanistické studie. 
Zjišťujeme, zda bude mít přínos 
a zda splníme podmínky dotač-
ního programu. Máme tu i pro-
jekt na rozšíření přestupního ter-
minálu u vlakového nádraží, kte-
rý je nyní v  realizaci a jeho do-
končení je v plánu do roku 2025,“ 
informovala radní. Do  seznamu 
patří i projekty na rozšíření cyk-
lodopravy s  vybudováním no-
vých cyklotras. 

Mezi plánovanými investi-
cemi nechybějí ani revitalizace 
území, například u jezera Most. 
„Máme 3D model vizualizace 
územní studie dalšího využití je-
zera Most. Na základě výstupů, 
které z této studie vzešly, chceme 
hledat dotační podporu pro rea-
lizaci. Připravujeme i projekt na 
znovuzrození parku Střed, kte-
rý je sice podporován z  Nadace 
Proměny, ale chceme na něj čer-
pat dotaci i z integrovaného regi-
onálního operačního programu, 
kde bychom mohli získat až ko-
lem 47 milionů korun,“ prozra-
dila dále radní.

Do rozvojových projektů se 
řadí i dokončená studie na revi-
talizaci sídliště Pod Lajsníkem. 

Rozvojové záměry doplňují také 
nové elektromobily, které město 
pořídilo pro městskou knihovnu 
i na rozšíření služby Taxíku Ma-
xíku. Samostatnou kapitolou je 
projekt na obnovu Repre. „Patří 
sem i projekty a investice do vzdě-
lávání a na podporu sociálních 
služeb. Například na nízkopraho-
vé centrum v Mostě, které se bu-
de stěhovat, či na budování kapa-
cit dětských skupin i odborných 
učeben,“ vyjmenovala  Jana Zu-
dová. Město nyní vyhlašuje ve-
řejnou zakázku na vybudování 
a vybavení dvou učeben pro dět-
ské skupiny, včetně nových her-
ních prvků na zahradu mateřin-
ky Antonína Sochora. Celková 
kapacita bude 27 dětí.           (sol)  

Most žádá dotace na jednadvacet projektů
MOST – Město bude žádat o dotace na rozvojové projekty na Repre, 
park Střed, přestupní terminál na nádraží, modernizaci tramvajové 
trati ve městě, realizaci rozvoje území u jezera Most a další projekty.   

HAVRAŇ –  V Havrani na Mostecku se 25. března  uskuteční  moto-
krosové závody.  Diváci uvidí závod v dětské kategorii v tomto for-
mátu vůbec poprvé.

Akci pod názvem Motocross párty & Kidscross Cup 1. závod pořá-
dá Moto club Most. Přijďte zažít víkend plný hudby a burácení moto-
krosových závodníků série Kidscross Cup. Sobota 25. března  odstar-
tuje od 12 hodin doprovodným programem plným hudby, vystoupe-
ní a paddock se bude plnit závodníky. Neděle bude ve znamení moto-
krosových závodů. Tréninky začínají v 8.30 hodin a závodní rozjížďky 
od 12 hodin. Pojede se v kategoriích od 50 ccm, 65 ccm, 85 ccm, táta, 
dědek, hobby open.                                                                                   (nov)

Motocross párty & 
Kidscross Cup 1. závod

Jarní dílny v muzeu
MOST – Mostecké muzeum připravilo 1. dubna od 13 do 16 hodin 
„Výtvarnou dílnu pro děti a rodiče“.

Přijďte si vytvořit velikonoční dekoraci nebo pozorovat při prá-
ci Klub paličkářek. Vzhledem k omezené kapacitě výtvarné dílny je 
nutná rezervace předem nejpozději do 26. 3. na e-mailu: edukace@
omgm.cz. Cena 50 Kč/dítě.                                                             (nov)
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Simona Stašová si do Litví-
nova přivezla svého psíka, kte-
rý se jí při venčení na nedale-
kých Loučkách zaběhl. Proto-
že se  jí ho v lokalitě, kterou ne-
znala, nedařilo delší dobu najít, 
obrátila se na litvínovské stráž-

níky.  Ti sice ochotně přijeli, ale 
nakonec byla úspěšnější hereč-
ka, která psa našla. Policistům 
alespoň poděkovala za ochotu 
a za snahu při záchraně přítele 
z nejvěrnějších. 

(sol) 
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Jak učí Sportovka?
LITVÍNOV - Zajímá vás, jak učí základní škola 
Sportovka Litvínov a jak to vypadá v hodině? 
Můžete se 9. března od 8 do 10 hodin přijít 
podívat do vyučování tříd.

Počet míst je s ohledem na probíhající vyu-
čování omezen. Škola přednostně uvítá rodi-
če předškoláků či rodiče uvažující o přestupu. 
Volná místa jsou v současné 2., 3. a 6. třídě. Návštěvu si můžete za-
mluvit na: lenka.walterova@sszslitvinov.cz.                                  (nov)

Show plná svalů
LITVÍNOV – Do litvínovské Citadely dorazí 24. února ve 20 hodin 
Ladies Night 2023 – California Dreams. Nespoutaná, všeodhalující 
show plná svalů z oceli. 

Můžete se těšit na více než dvouhodinový program. Námořníky 
ochotné pro vás zemřít, hasiče vrhající se do plamenů vášně nebo 
důkladnou policejní prohlídku a mnoho dalších vystoupení. Show 
je vhodná pro všechny starší 18 let. Vstupné: 280 Kč.                (nov)

Divačky si užijí  nespoutanou show plnou svalů z oceli.

Odtahy aut  zajišťují Technické 
služby Litvínov. Pokud to ale ne-
ní z personálních důvodů mož-
né, vozy odtahuje  buď Dopravní 

podnik měst Mostu a Litvínova, 
případně Městská policie Most. 
Majitel odtaženého vozidla pla-
tí ve všech případech stejnou ce-

nu. Za úplný odtah 2 500 Kč, za 
zpětný odtah 5 000 Kč a za jeden 
zahájený a neúplný odtah 800 Kč. 
Maximální cena za službu par-
koviště, která nuceně odtažená 
vozidla hlídá,  je za každý den – 
včetně dne přitažení a dne vydá-

ní – 150 Kč na den. Od začátku 
letošního roku se provedlo již ně-
kolik odtahů, a to například z lo-
kality ve Fajli, ze Smetanovy uli-
ce, z Osady, ale i z parkoviště za 
Českou poštou.              

    (sol)

Litvínov určil ceny za odtahy vozů

V  úsecích, kde auta neopráv-
něně parkují, se místa ohraničí 
žlutou čárou se zákazem zasta-

vení a zákazem stání. Svislé do-
pravní značení se instaluje i v uli-
ci Sukova a Ladova. Zvláště v do-

bě hokejových utkání je doprav-
ní situace v ulicích poblíž stadi-
onu neúnosná. Na několika mís-
tech pravidelně dochází k neprů-
jezdnosti komunikace pro po-
licii, hasiče a sanitky. „Strážníci 
nemají možnost v jednosměrných 
ulicích určit, které auto jako prv-

ní způsobilo neprůjezdnost tím, 
že zaparkovalo i na druhé straně 
vozovky naproti již stojícímu vo-
zu. Městská policie proto navrh-
la, aby zde byly umístěny značky 
a parkovalo se tak jen v jedné řa-
dě,“ vysvětlil místostarosta Karel 
Rosenbaum.                             (sol)

Kvůli hokeji se na Osadě změní parkování
LITVÍNOV – V Podkrušnohorské ulici na Osadě požádali obyvatelé 
domu č. p. 1594 o řešení dopravní situace. Parkující vozy tu brání 
vstupu do domu a vývozu odpadu z kontejnerového stání. Situace 
se komplikuje zejména  při hokejových utkáních.

Litvínovští dobrovolní hasi-
či usilují o příspěvek na zása-
hové oděvy a vybavení. „Jedná 
se o několik  zásahových oděvů, 
obuv i nehořlavé spodní prád-
lo za 110 tisíc Kč,“ potvrzuje 
mluvčí litvínovské radnice Ji-
tka Pavlíková. Město se bude 
podílet 11 tisíci Kč. Peníze by 

měli hasiči získat  z dotace Ús-
teckého kraje. O dotace  dob-
rovolní hasiči požádali už lo-
ni a byli úspěšní. Hasiči obdr-
ží  také vůz s pohonem 4x4 od 
městské policie. „Městská po-
licie Litvínov získala ke kon-
ci roku nový služební vůz Ford 
Transit Custom. Ze svého vozo-

vého parku tedy hodlá vyřadit 
vůz Škoda YETI z roku 2013,“ 
upřesnila mluvčí. Zájem o vůz 
projevili litvínovští dobrovolní 
hasiči, kteří tak získají spoleh-
livější vozidlo k přepravě jed-
notky k  zásahům. Vůz je vy-
baven majákem, radiostani-
cí MOTOROLA a palubní ka-
merou. „Tento vůz s pohonem 
4x4 navíc usnadní práci jednot-
ky v obtížně přístupném teré-

nu,“ doplnila  starostka Kami-
la Bláhová. 

Strážníci vyřadí další slu-
žební vůz, VW Caravelle. Po 
určení prodejní ceny znalec-
kým posudkem o něj projevi-
la zájem  společnost Technic-
ké služby Litvínov. Využije ho 
pro přepravu většího počtu za-
městnanců na místa, kde ma-
jí práci.            

(sol)

Hasiči dostanou nové prádlo a ojetou čtyřkolku
LITVÍNOV – Litvínovští hasiči dostanou nové prádlo a zásahové vo-
vozidlo. Auto jim poskytnou litvínovští strážníci.  

Právě pro studenty středních 
technických škol připravila spo-
lečnost United Energy na jarní 
měsíce nový vzdělávací program 
s názvem TEPLO 2050. Jeho sou-
částí je i prohlídka provozu tep-
lárny. „Exkurze v rámci vzděláva-
cího projektu Tepelná pohoda do 
škol pořádáme již od roku 2008, 
ale stále nám dorůstají noví stu-
denti a my bychom je rádi nalá-
kali ke studiu technických oborů 
a ukázali jim firmu, jejíž techno-
logie jdou s dobou. V rámci pro-
gramu připomeneme nejen dlou-
hou historii teplárny a změny, kte-
rými prošla a nadále prochází, ale 
také poodhalíme její budoucnost. 
Pro studenty je připraveno drob-

né občerstvení, upomínkové před-
měty a v případě zájmu bude tří-
dě poskytnut i USB flash disk s fo-
tografiemi z dané exkurze,“ říká 
k programu Miloslava Kučerová, 
tisková mluvčí teplárny.

PROJEKT TEPLO 2050
Projekt je určen žákům 

2.  a  3.  ročníků středních škol 
technického zaměření a  sex-
ty a septimy gymnázií Mostecka 
a Chomutovska. Program se sklá-
dá z  přednášky o  historii, sou-
časnosti i  budoucnosti teplárny 
v Komořanech (seznámení s vý-
robou elektřiny a tepla a dalšími 
technologiemi) a exkurze v jejím 

provozu. Pro děti jsou připrave-
ny drobné upomínkové předmě-
ty, občerstvení. V případě zájmu 
si učitelé odnesou také CD s krát-
kým videofilmem o  vybraných 
profesích v United Energy a USB  
flash disk s fotografiemi z exkur-

ze. V případě zájmu o vzděláva-
cí program je třeba si vybrat a za-
mluvit termín. Kontakt: Ing. Mi-
loslava Kučerová, e-mail:  milo-
slava.kucerova@ue.cz, tel.: 476   
447  471 nebo 606 644 496.

(nov)

Teplárna startuje nový program  
pro školy TEPLO 2050

KOMOŘANY - Teplárna v Komořanech slaví letos 80 let své existen-
ce. Své narozeniny bude teplárna veřejnosti připomínat po celý le-
tošní rok nejrůznějšími akcemi. Ty budou určeny nejen veřejnosti, 
ale také studentům.

Celý program včetně dopravy je školám zajištěn zdarma. Bližší informa-
ce najdou učitelé škol na webu www.tepelnapohoda.cz.

Herečka a milovnice psů Simona Stašová zažila v Litvínově perné chvilky.

LITVÍNOV – Litvínovští radní stanovili maximální ceny za nucené odtahy 
aut a za služby spojené s jejich umístěním na odstavných parkovištích. 

Turnaje se zúčastní na še-
desát boxerů a boxerek me-
zi šestnácti provazy. Slavnost-
ní zahájení se odehraje v 11 ho-
din. Vstupné je 100 Kč a vstu-
penky jsou již v prodeji. Od 18 
hodin se poté uskuteční  gala-
večer boxu, nazvaný „Warri-
ors of dux.“ Organizátor, kte-
rým je Box Club SKMP Duch-
cov,  slibuje tvrdé souboje, svě-

telnou a hudební šou, krásné 
ringgirls a nezapomenutelnou  
atmosféru. „Diváky mimo jiné 
čeká  návštěva několika celebrit 
z oblasti bojových sportů, profe-
sionální fotokoutek, doprovodný 
program v přestávce a skutečně 
obrovská porce boxerských zá-
pasů,“ dodává předseda Seve-
ročeské oblasti ČBA Václav Fi-
ala.

Vzhledem k očekávanému 
zájmu si vstupenky raději zajis-
těte s předstihem. Dopřejte si 
komfort v blízkosti u ringu, ob-

čerstvení, pohodlí a soukromí, 
dokud je čas. Běžné vstupné na 
galavečer je 250 Kč, VIP 500 Kč. 

(nov)

Boxerský galavečer slibuje galazážitek
LOM - Fandíte boxu? Pak si nenechte ujít turnaj a následný boxerský 
galavečer, který se chystá 4. března v Lomu. 

Strážníci hledali na Loučkách psa Simony Stašové
LITVÍNOV - Herečka Simona Stašová, která hostovala v Citadele s di-
vadelním představením „Na zlatém jezeře“, zažila v Litvínově perné 
chvilky.  

Významný zaměstnavatel v regionu společnost Sev.en 
Inntech a.s., člen silné energetické skupiny Sev.en, nabízí

KURZ  
STROJVEDOUCÍ 

S NÁBOROVÝM PŘÍSPĚVKEM 70 000 Kč
Uchazeči budou po kurzu u společnosti zaměstnáni v profesi 
strojvedoucí

Kvalifikační předpoklady:  
 � věk min. 20 let
 � vzdělání SŠ s maturitou, nebo SOU obor strojní, elektro 

nebo dopravní (např. zámečník, obráběč kovů, elektrikář, 
strojní kovář, automechanik, instalatér apod.)

 � dobrý zdravotní stav (bude prověřována zdravotní způso-
bilost) a úspěšné absolvování psychologického vyšetření 
(lékařské prohlídky a psychologické testování probíhá na 
naše náklady)

 � předložení výpisu z trestního rejstříku

Charakteristika kurzu:
 � zařazením do kurzu se uchazeč stává zaměstnancem v pro-

fesi strojvedoucí v zácviku
 � kurz se skládá z 5 částí rozdělených na teorii (R 8) a praxi 

(11hod. směny) a probíhá celý v okrese Most
 � délka kurzu je přibližně 900 hodin (7 měsíců, z toho 2,5 mě-

síce jsou cvičné jízdy)
 � součástí kurzu je závěrečná zkouška způsobilosti
 � termín zahájení kurzu je 1. 4. 2023, ukončení v závěru říj-

na 2023

Nabízíme:
 � pracovní smlouvu na dobu neurčitou ihned
 � mzdové zařazení do 5. tarifního stupně s garancí každoroč-

ního nárůstu dle kolektivní smlouvy,
 � firemní benefity – 13. plat, 2 týdny dovolené navíc (30 dnů), 

příspěvek na stravování a řada dalších výhod,
 � zázemí společnosti, která je součástí velké energetické 

skupiny s dlouhodobou perspektivou zaměstnání
 � možnost profesního a osobního rozvoje  
 � po zkušební době program Zdraví - SODEXO v hodnotě 

10 000 Kč na rok (čerpání na dovolenou, sportoviště, lé-
ky, kulturu)

 � od 1. 1. 2024 příspěvek na penzijní připojištění 550 Kč mě-
síčně

Po úspěšném ukončení kurzu:
 � zařazení do profese strojvedoucí
 � získání (podloženo smlouvou) náborového příspěvku ve 

výši 70 000 Kč (20 000 Kč po zvládnutí teoretické části, 
30 000 Kč po dokončení kurzu - praktická část a zkoušky, 
po dalších odpracovaných 6 měsících 20 000 Kč). Smlouva 
obsahuje i závazek setrvání u zaměstnavatele.

Přihlášky zasílejte elektronicky na:  v.stefanek@7group.cz          
Informace a dotazy - kontaktní telefon: 476 203 612; 724 349 528
Informační schůzka proběhne v Komořanech v lokalitě Úprav-
ny uhlí. Součástí je pohovor s uchazeči, prohlídka lokomotivy 
a další informace o profesi strojvedoucí. 
Na místo se vztahuje Referenční bonus.

MARIEN v Atticu
LITVÍNOV - Hudební 
skupina Marien z Par-
dubic zavítá 1. dubna 
do litvínovského klubu 
ATTIC. 

Kapela patří k nejvý-
raznějším tvářím na-
stupující generace 
v žánru folkové, count-
ry a trampské hudby. Věnují se akustické kytarové muzice a vícehla-
sému zpívaní, hrají melodické písně převážně z dílny Víti Troníčka.  
Kromě mohutných vokálů a silných písní je pro Marien typická i je-
dinečná koncertní energie a doslova rodinný humor. Otevřeno je od 
19 hodin, koncert začíná ve 20 hodin.                                          (nov)

Litvínovské dřevohraní  
LITVÍNOV – ZUŠ Litvínov zve  
31. března na soutěž „litví-
novské dřevohraní“.

Soutěžit se bude v katego-
riích: sólová hra – základ-
ní umělecké školy a veřej-
nost,  sólová hra – základní 
umělecké školy a veřejnost 
formou videonahrávek, souborová hra – základní umělecké školy 
a veřejnost, souborová hra – základní umělecké školy a veřejnost 
formou videonahrávek.                                                                   (nov)

V Jandečkově ulici se 
dělá nová kanalizace 

LITVÍNOV – Řidiči i chodci 
musí počítat s omezeními sou-
visejícími se zahájením výkopo-
vých prací v ulici Jandečkova. 
V části ulice, která vede k areá-
lu technických služeb, se začalo 
s první etapou revitalizace býva-
lého areálu Kovošrotu v Hamru 
u Litvínova. „Dojde zde k napo-
jení přípojek vody a kanaliza-
ce pro administrativní budovu. 
Práce budou dokončené do kon-
ce dubna,“ informoval místosta-
rosta Karel Rosenbaum a dodal, 
že následovat bude druhý vý-
kop pro potrubí hlavního kana-
lizačního řadu, na které se bu-
dou moci napojit majitelé okol-
ních domů. Přístup do přileh-
lých garáží bude po celou do-
bu prací zachován s minimál-

ním omezením v době překopu 
vjezdu ke garážím. Po dokonče-
ní výstavby vztlakové kanaliza-
ce bude položen nový povrch na 
komunikaci.

Kdo dá víc, získá 
zahradu!

LITVÍNOV – Město nabídlo 
v zahrádkářské kolonii v Hamru 
do pronájmu zahrádku o výmě-
ře přibližně 400 m2. Protože se 
přihlásilo více zájemců, přistou-
pí se k obálkové metodě. Zá-
měr se před tím opětovně zve-
řejní, aby se mohlo zapojit co 
nejvíce zájemců. „Vybereme to-
ho, kdo nabídne nejvyšší cenu za 
m2. Minimální výše pachtovné-
ho je 5 Kč. Je to nejspravedlivěj-
ší způsob, jak vybrat nového ná-
jemce,“ vysvětluje místostaros-
ta Karel Rosenbaum. Zájemce 

s nejvyšší nabídkou platí městu 
vždy jednou za rok.

Participativní 
rozpočet: hlasování 

začalo! 

LITVÍNOV – Litvínovští mo-
hou již hlasovat ve druhém roč-
níku participativního rozpočtu 
města, a to až do 11. dubna. Hla-
sovat mohou prostřednictvím 
webu: litvinov-nasemesto.cz. Mo-
hou vybírat z více než deseti pro-
jektů. K jednotlivým návrhům 
byl s jejich autory natočen i me-
dailonek. Každý hlasující může 
udělit tři kladné body a jeden zá-
porný. K ověření hlasování je po-
třeba zadat číslo mobilního tele-
fonu, na němž potvrdí prostřed-
nictvím SMS svoji volbu. Vítěz-
né projekty město zrealizuje letos.

Více nádob  
na odpad  

LITVÍNOV – Výměna všech 
nádob na směsný i tříděný od-
pad, která probíhala od začát-
ku roku, vyvolala u řady oby-
vatel zájem o doplnění popel-
nic na více stanovišť po měs-
tě. Radní proto schválili vyčle-
nění 156 tisíc Kč na nákup dal-
ších nádob. „V lokalitách ro-
dinných domů je zájem hlavně 
o malé nádoby na bioodpad, na 
sídlištích žádají lidé o doplně-
ní žlutých a modrých popelnic,“ 
upřesnil místostarosta Litvíno-
va Karel Rosenbaum a dodal, 
že pokud budou Litvínova-
né třídit odpad podle pravidel, 
projeví se to pozitivně na závě-
rečném účtu města za skládko-
vání.

(sol)

K rátce z Litvínova

Jste bývalý zaměstnanec, pamětník 
či jeho potomek?
Máte informace, materiály či předměty, 
které lze označit za historické?

Pak hledáme právě vás!
Stojíme o vaše příběhy, vaše vzpomínky či vzpomínky 
vašich blízkých. Pátráme po fotografiích, článcích
a drobnostech z období výstavby, elektrárenské 
i teplárenské éry teplárny v Komořanech. 
Uvítáme však i materiály novější.

Jste-li ochotni materiály zapůjčit a zavzpomínat, volejte:
Ing. Miloslava Kučerová, tel.: 606 644 496 
nebo pište na: e-mail: miloslava.kucerova@ue.cz
Bližší info: www.ue.cz/aktuality

se!

Hledá
Zapojte se s námi
do oslav.

Komořanská teplárna a elektrárna 
společnosti United Energy připravuje 
výstavu v rámci oslav svých 80. narozenin.

Ceny tepla, které se razant-
ně zvýšily, přidělávají vrásky 
na čele nejen obyvatelům Me-
ziboří, ale také vedení města. 
To před lety přestavělo uhelný 
zdroj centrálního vytápění na 
plynový. Cena plynu ale skoko-
vě vzrostla a starosta Petr Čer-
venka hledal řešení, jak situa-
ci řešit. Žádal dokonce v  ote-
vřeném dopise o pomoc mini-
stra průmyslu a obchodu Jozefa 
Síkelu. Před koncem loňského 
roku ho žádal o návod či radu, 
jak zmírnit dopad vzniklé situ-
ace na obyvatele města.

Vláda, která v minulosti vět-
šinu měst přiměla k  přechodu 
na ekologičtější vytápění ply-
nem, však nijak nepomohla. 
Starosta proto zahájil jednání 
s  ředitelem Severočeské teplá-
renské společnosti Petrem Ho-
rákem o možnosti napojit Me-
ziboří na centrální zdroj tep-
la. Teplárna je stabilní doda-

vatel, nezávislý na zahraniční 
politice. Pro výrobu tepla vyu-
žívá domácí hnědé uhlí, a pro-
to je to v současné době nejlev-
nější zdroj tepla. Město i teplá-
renská společnost se nyní bu-
dou podílet na spolupráci při 
zajištění hospodárné, efektivní 
a k životnímu prostředí šetrné 
dodávky tepelné energie a tep-
lé vody na území města Me-
ziboří. Účastníci dohody de-
klarují společný zájem na pří-
pravě a realizaci projektu pod 
názvem „Napojení města Me-
ziboří na CZT Litvínov“. V této 
souvislosti se účastníci doho-
dy zavazují v rámci svých kom-
petencí a možností poskytovat 
vstřícnou součinnost směřující 
k realizaci uvedeného záměru. 

„Jedná se o projekt napojení 
města Meziboří k horkovodu Lit-
vínova. Vzhledem k tomu, že na 
tuto akci jsme požádali o dotaci 
z Národního plánu rozvoje, vše 

musí být dokončeno v roce 2025, 
což se podle našich propočtů stih-
nout dá. S výstavbou by se moh-

lo začít už v příštím roce,“ infor-
muje obchodní ředitel United 
Energy Petr Horák.               (ink)

Meziboří přejde z plynu 
na centrální zdroj tepla

Uzavřelo dohodu s komořanskou teplárnou   
MOSTECKO – Mezibořští radní doporučili zastupitelstvu schválit 
přistoupení k dohodě  na rozšíření centrálního systému zásobování 
tepelnou energií města Meziboří se společností Severočeská teplá-
renská. 

Původní přírodovědná expo-
zice se veřejnosti otevřela v le-
tech 2000 a 2001 a byla přístupná 
do roku 2018. Tehdy se  rozhod-
lo o vybudování nové přírodo-
vědné expozice. V ní nyní bude 
možné spatřit ukázky minerálů 
a zkamenělin z Mostecka a jeho 
širšího okolí. Základem minera-
logické části je soubor minerálů 
nalezených při těžbě hnědého 
uhlí. V expozici převažují pa-
leontologické exponáty, řazené 
podle jednotlivých geologických 
epoch dochovaných v našem re-

gionu. Ve vitrínách je možné vi-
dět i několik mimořádných zka-
menělin, které se dosud nenašly 
nikde jinde na celé planetě. Vy-
staven je také nejslavnější český 
minerál pyrop – český granát. 

V expozici je přes 540 mine-
rálů a zkamenělin. Pětadevade-
sát procent z nich je vystaveno 
poprvé. Podobu nové geologic-
ké části přírodovědné expozi-
ce, s výjimkou stavebních a tis-
kařských prací a výroby nových 
vitrín, z podstatné části proved-
li  pracovníci muzea.            (nov)

Muzeum ukáže mimořádné zkameněliny,
které se dosud nenašly nikde na celé planetě
MOST – Několik dlouhých let budovalo mostecké muzeum geolo-
gickou část přírodovědné expozice. Slavnostně se otevře 1. dubna. 

V muzeu je pro návštěvníky připravena první část nové přírodovědné 
expozice. Otevřeno je denně, kromě pondělí od 12 do 18 hodin, v so-
botu a v neděli od 10 do 18 hodin. 
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Vernisáž se uskuteční 25. 
dubna v 17 hodin. „Pomocí sbír-
ky artefaktů etnických skupin pe-
ruánské a venezuelské Amazo-
nie, obrazů a instalací, velko-
plošných fotografií a videí se ná-
vštěvníci budou moci přiblížit 
atmosféře deštného pralesa a ži-
vota v něm. Výstava také pouká-
že na současné problémy Ama-
zonie a ničení nejen přírodního 
prostředí, ale i místních kultur,“ 
představuje výstavu starostka 
Kamila Bláhová. Součástí výsta-
vy bude i doprovodný program 
v podobě přednášek pro školy 
i veřejnost a dílny. Výstavu do-
plní obrazy Otto Plachty inspi-
rované pobytem v peruánské 
Amazonii. 

Před otevřením zámek po-
skytne zázemí už v neděli 2. dub-
na pro tradiční velikonoční Fler 
jarmáreček a dílničky. Vstup-
né je 40 Kč. Současně na náměs-
tí Míru bude Litvínovský Food 
Festival a Farmářský trh.

Amazonii vystřídá v srpnu 
tradiční výstava Babí léto, tento-
krát již s číslovkou 5. „Jedná se 
o výstavu amatérských i profesio-
nálních výtvarnic z Litvínovska,“ 
připomíná pracovnice propaga-
ce Dáša Wohanková. Při Svato-
michaelské slavnosti si budou 
moci návštěvníci zámku pro-
hlédnout úplně nové veselé pol-
štářky pro onkoláčky. 

I nadále budou k vidění 
v zámku výstavy Historie vý-

roby hraček HUSCH 
v Litvínově, Přehlídka 
nápadů, zručnosti, ře-
mesel a vtipu aneb Vá-
noce po celý rok, Lit-
vínovská hraběcí ma-
nufaktura na výrobu 
sukna, výstava grafik 
Bohdana Kopeckého, 
Stanislav Hanzík – so-
chy výběr z díla. Při 
městských akcích bu-
dou  v zámku připra-
veny dílničky pro dě-
ti. „Vloni  navštívilo zá-
mek 13 160 návštěvní-
ků. Příjem ze vstupného 
činil  cca 300 tis. Kč. 
Loňský rok byl prvním 
po pandemii, kdy ná-
vštěvníky neomezova-
la žádná opatření,“ při-
pomněla Dáša Wohan-
ková. 

(sol)

Zámek Valdštejnů otevře  
 výstava o Amazonii

LITVÍNOV – Litvínovský zámek se po zimní pauze zpřístupní v rámci 
Valdštejnské slavnosti už 1. května 2023. Od tohoto dne bude pří-
stupná také nová výstava Život a umění v amazonském pralese, kte-
rou připravuje antropoložka Ludmila Škrabáková.

Výstavu Život a umění v Amazonském 
pralese doplní obrazy Otto Plachty inspi-
rované pobytem v peruánské Amazonii. 

Pro získání kompostéru o ob-
jemu 445 litrů je nutné navštívit 

Městský úřad Litvínov na nám. 
Míru 11, ve 2. patře, v kanceláři 

27, k sepsání „Smlouvy o výpůjč-
ce a darování kompostéru“. S tou 
lze následně kompostér převzít 
ve sběrném dvoře v Jandečko-
vě ulici, v areálu bývalého Ko-
vošrotu, a to od 1. dubna každou 

středu v sudém týdnu od 14.30 
do 15.30 hodin. V případě dota-
zů kontaktujte odbor nakládání 
s majetkem, úsek městských slu-
žeb, tel: 476 767 719 nebo e-mail: 
info@mulitvinov.cz.            (nov)

Město nabízí opět kompostéry
LITVÍNOV - Město Litvínov opět nabídne občanům plastové zahrad-
ní kompostéry ke kompostování biologicky rozložitelného komu-
nálního odpadu. 

První místo vybojoval Ši-
mon Třešňák v kategorii mlad-
ších žáků. V kategorii starších 
žáků obsadil 2. místo Jakub Ma-
toušek. Eliška Soukupová skon-
čila 2. v kategorii mladších ža-
ček. V kategorii dospělých juni-
or z SC Litvínov skončil na 11. 
místě Gustav Hotový a zároveň 
jako druhý z českých závodní-
ků. Hvězdné obsazení závodu 
potvrdila účast několika skikro-
sařů, kteří z Čech odjeli rovnou 
do Gruzie na mistrovství světa. 
Jedním z nich byl i Gruzínec Ta-

diashvili, který Gustu Hotového 
těsně porazil v jedné z rozjížděk, 
a připravil ho tak o účast v semi-
finále závodu. „Gustav Hotový je 
v předběžné nominaci na mist-
rovství světa juniorů, které pro-
běhne v Itálii v San Pellegrinu na 
konci března. Utrpěl však zraně-
ní kolene při tréninku na uvede-
né trati a v současné době zvažu-
jeme jeho účast,“ říká jeho tre-
nér Gustav Hotový starší. „Má-
me další dva výborné juniory 
Honzu Třešňáka a Tomáše Ma-
touška. Připravují se na Olym-

pijské hry mládeže do 18 let v Již-
ní Koreji, které se konají v lednu 

příštího roku,“ dodává ještě tre-
nér.                                          (sol)

Litvínovští skikrosaři myslí na olympiádu
LITVÍNOV – Žáci ze Sport Clubu Litvínov zabodovali v mezinárod-
ních závodech FIS ve skikrosu, které se konaly ve Ski areálu Jezerná 
v Beskydech. 

Stejně jako v předchozích le-
tech ORLEN Unipetrol část-
ku zdvojnásobí a celkově da-
ruje na dobrou věc 619 014 
Kč. Výtěžek charitativní sbír-
ky poputuje do sedmi nezisko-
vých organizací v celkem šes-
ti lokalitách, kde působí skupi-
na ORLEN Unipetrol. Za dobu 
konání sbírky obdrželi potřeb-
ní od zaměstnanců společnosti 
téměř 4,3 milionu korun. „Jsem 
ráda, že i v této složité době jsou 
kolegyně a kolegové solidární 
a budeme se těšit na květnové 
dobrovolnické dny, kdy půjde-
me do většiny neziskovek pomá-
hat,“  shrnuje místopředsedky-
ně představenstva skupiny OR-
LEN Unipetrol Katarzyna Woś. 
Charitativní zaměstnanecká 
sbírka Splněná přání se kona-
la od prosince 2022 do ledna 

2023 a každý dostal možnost 
vybrat si, které ze zapojených 
organizací chce svůj dar věno-
vat. Zaměstnanci si tak mohli 
zvolit oblast, která jim je blíz-
ká a cíleně pomoci. 

Na co použijí 
neziskové organizace 

finanční dary?

Borůvka Praha - Podpora za-
městnávání hendikepovaných, 
zajištění pracovního tréninku 
pro lidi, kteří mají malé pracov-
ní zkušenosti či jsou po úrazech 
a snaží se vrátit na trh práce.

Dětský domov Kralupy nad 
Vltavou -  Letní rekreace dětí. 

Domov pro seniory Nadě-
je Litvínov  – Zajištění zdravot-
ních a rehabilitačních pomůcek, 

obnova a modernizace vybave-
ní pokojů a na zajištění kultur-
ních akcí.

Nadace ORLEN Unipetrol  – 
Podpora vzdělávání dětí ze soci-
álně slabých poměrů.

Kociánka Brno  - Zakoupení 
zvedací židle Calypso, díky kte-
rým dokáže jediný ošetřovatel 
snadno uživatele přesunout. 

Pojďte dál Neratovice - Spor-
tovní soustředění a zlepšení 
pracovního prostředí pro hen-
dikepované spolupracovníky – 
sportovce.

Středisko rané péče Pardubi-
ce - Pořízení nového služebního 
vozu k zajištění terénní služby 
Raná péče, která je poskytová-
na přímo v rodinách.          (nov)

ORLEN Unipetrol nastřádal  
rekordní částku na přání

Každoroční sbírka zaměstnanců skupiny ORLEN Unipetrol vynesla re-
kordních 619 tis. Kč.

LITVÍNOV - Zaměstnanci skupiny ORLEN Unipetrol již podvanácté 
pomohli splnit přání lidem z neziskových organizací. V letošním roč-
níku charitativní sbírky Splněná přání přispěli částkou 309 507 Kč, 
a podařilo se tak vybrat nejvíce peněz v historii. 

Na kus řeči v Citadele 
s Miroslavem Donutilem

LITVÍNOV – Do litvínovské Ci-
tadely míří 27. března Miroslav 
Donutil s novým programem.

Pro všechny, kteří milují dob-
rý český humor, připravila Cita-
dela opravdovou lahůdku. Po-
pulární český bavič a herec při-
jede představit jednu ze svých 
one man show, které mají vždy 
velký úspěch. Tentokrát to bude 
nejoblíbenější pořad Na kus řeči 
s  vyprávěním zážitků a příběhů 
z jeho bohatého života a živo-
ta jeho přátel. Pořad začíná v 19 
hodin, vstupné je 450 Kč. Vstupenky již  k zakoupení v pokladně Ci-
tadely nebo v síti TICKETPORTAL.                             (nov)

Přijedou dobroty!
MOST – Do Litvínova dorazí 2. dubna dobroty. Food festival před-
staví tradiční i netradiční gastronomii. 

Festival nabídne špičkové pokrmy a zábavný doprovodný pro-
gram pro celou rodinu. Těšit se můžete například na argentin-
ské speciality, burgery, belgické hranolky, jamajské jídlo, kvalit-
ní kávu, latinskoamerické churros, drinky a koktejly a spoustu  
dalšího.                                                                                               (nov)

V litvínovské  
knihovně další SWAP
LITVÍNOV - Darujte své nepo-
třebné věci někomu jinému 
a odneste si ty, které potře-
bujete! Přijďte 29. března do 
městské knihovny na SWAP.

Oblečení, domácí potřeby, 
hračky, knihy, dekorace, do-
plňky a další věci můžete do knihovny nosit od 13. do 29. března. po-
dle otevírací doby. Samotný Swap pak proběhne 29. března od 13 do 
17 hodin. Noste věci v takovém stavu, ve kterém byste si je sami chtěli 
odnést. Věci, které se nevymění, poputují na dobročinné účely. V da-
ném termínu můžete nosit nepotřebné věci v dobrém stavu a za po-
platek 10 Kč si budete moct odnést cokoliv, co budete chtít. Abyste si 
mohli něco odnést, není nutné něco přinést a naopak. V případě do-
tazů piště na: musialova@knihovna-litvinov.cz.                             (nov)

Budoucí olympijské naděje ze Sport Clubu Litvínov.
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Sokol stěhovavý je v ČR vel-
mi vzácný, patří mezi kriticky 
ohrožené druhy. Hnízdí na ska-
lách, ale vzhledem k rostoucímu 
lidskému tlaku na přirozené bi-
otopy se přizpůsobuje i dalším 
hnízdním možnostem. Ve sna-
ze pomoci sokolům jsou prá-
vě v  některých průmyslových 
objektech vyvěšovány speciál-

ní budky. „Na komín v  Teplár-
ně Kladno jsme instalovali so-
kolí budku. Projekt probíhá ve 
spolupráci se společností Alka 
Wildlife, která se zabývá mimo 
jiné dlouhodobým monitoringem 
a podporou hnízdění sokolů na 
lidských stavbách, většinou právě 
na komínech průmyslových areá-
lů a elektráren. Máme zkušenos-

ti z  našich elektráren Chvaletice 
a Počerady, kde sokolí budky jsou 
a v obou elektrárnách páry soko-
lů pravidelně vyvádí mladé. Oče-
káváme, že stejně rychle bude ob-
sazená i budka v Kladně. Už při 
instalaci kolem kroužil samec so-
kola stěhovavého,“ uvedla mluv-
čí Teplárny Kladno ze skupiny 
Sev.en Eva Maříková.  

Budku instaloval ornitolog 
Václav Beran z Alka Wildlife do 
výšky zhruba 100 metrů, což je 
ideální výška pro hnízdění těch-
to dravců. „Sokoli k hnízdění po-
třebují klidné místo, kam se ne-

dostane člověk. S  hnízděním so-
kolů na stavbách máme velmi 
dobré zkušenosti. Je úspěšnější, 
než hnízdění párů ve volné pří-
rodě,“ doplnil  Václav Beran. Se 
vzácnými a ohroženými druhy 
ptáků má skupina Sev.en i dal-
ší zkušenosti. Na rekultivacích 
obou lomů na Mostecku, kte-
ré do skupiny také patří, hnízdí 
hned několik ohrožených dru-
hů. Mezi nejvzácnější patří lin-
duška. Z dravců je možné na re-
kultivacích výjimečně zahléd-
nout i vzácného orla mořské-
ho.                                           (ink)

Sokolům se na severu Čech daří především 
v areálech velkých průmyslových podniků

ÚSTECKÝ KRAJ – V průmyslových areálech po celé České republice 
přibývá sokolích budek.  Tento trend pomoci vzácnému druhu ptá-
ků k nám přišel ze sousedního Německa. A protože to od sousedů 
mají teritoriální ptáci nejblíže do Ústeckého kraje, právě tady je so-
kolích párů nejvíce. A postupně se rozšiřují i dál. V minulém týdnu 
přibyla jedna sokolí budka nově také na komín kladenské teplárny. 

Ornitologové očekávají, že budka pro hnízdění sokolů bude brzy ob-
sazená. 

Budka se instaluje do výšky zhruba 100 metrů, což je ideální výška pro 
hnízdění těchto dravců.

Vinařství Johann W
zve na degustaci „Pinot“

TŘEBÍVLICE – Zámecké Vinař-
ství Johann W zve  4. března  na 
degustaci čtyř vín s prohlídkou 
vinné technologie.

Součástí akce je následná 
srovnávací ochutnávka bílých 
odrůd rodiny Pinot z rozdíl-
ných viničních tratí. Degusto-
vané Pinoty jsou stejného roční-
ku 2017. Začátek degustace je ve 14 hodin. Objednávky se přijímají  
po telefonické domluvě na čísle 733 522 096. Počet míst je omezen 
a zvýhodněná cena za degustaci činí 190 Kč.                               (nov)

MOST - S energiemi plánuje 
vlastník velké části tuzemské 
energetiky, finančník Pavel 
Tykač, který mimo jiné vlast-
ní  dva hnědouhelné lomy na 
Mostecku, do budoucna více 
obchodovat v zahraničí. Ačkoliv 
se v minulosti majitel skupiny 
Sev.en Pavel Tykač snažil České 
republice přilepšit a danit doma 
i zisky z obchodů, které nemají 
s Českou republikou nic společ-
ného, mimořádná daň windfall 
tax ho donutila změnit tuto leti-
tou a pro Česko výhodnou pra-
xi. Svůj postoj k daním i výrobě 
energie z uhlí a obnovitelných 
zdrojů vysvětlil v rozhovoru pro 
Český rozhlas. 

Kromě hnědouhelných lo-
mů vlastní skupina Sev.en uhel-
né elektrárny Chvaletice a Po-
čerady a také teplárny v Klad-
ně a ve Zlíně. Je druhým nej-
větším producentem energie 
v Česku, hned po ČEZu. Ob-
chod s energiemi realizuje Pa-
vel Tykač přes svoji společnost 
Sev.en Commodities se sídlem 
v Lichtenštejnsku. Odštěpný zá-
vod má firma ale v Praze a od-
tud také dělala doposud většinu 
obchodů. „Do konce loňského 
roku jsme měli v Česku i náš za-

hraniční obchod, odvedeme pro-
to dost vysokou částku na dani 
z příjmu. Snažili jsme se Česku 
tak trochu přifoukávat a snaži-
li jsme se i zahraniční transakce 
zdaňovat doma, protože odtud 
pocházíme a chtěli jsme Česku 

přilepšit. Náš největší odvod do 
státního rozpočtu, což je 30 mld. 
korun ročně, pochází z CO2 po-
volenek. Samozřejmě, že ve chví-
li, kdy se zdanění ze dne na den 
změní z 19 na 79 procent, pře-
stává to dávat smysl. Naši trade-

ři mnohdy sedí v Lichtejnštensku 
a prodávají plyn, který pochází 
z lodi z Ameriky britskému nebo 
holandskému zájemci, a to s čes-
kým zdaňováním nesouvisí. My 
jsme se ale snažili tyto zisky da-
nit doma, to už ale nyní nedává 
smysl. Ty zisky, které reálně vy-
tváříme v Česku, budeme také 
v Česku dál zdaňovat. Ale u naší 
skupiny už skoro 90 procent zis-
ků pochází ze zahraničí. A tyhle 
peníze tam budou také zdaňová-
ny. Jde o Lichtenštejnsko, Austrá-
lii či USA nebo další země, kde 
sídlí naše firmy“ uvádí Pavel Ty-
kač. Vláda od letošního roku 
zavedla windfall tax pro energe-
tické firmy, a to ve výši 60 pro-
cent, pokud jejich zisk převý-
ší průměr za poslední tři roky 
o 20  procent. K tomu platí fir-
my běžnou daň z příjmu ve vý-
ši 19 procent. Důvodem pro  
windfall tax byl loňský prudký 
růst cen elektřiny a dalších ko-
modit po vypuknutí války na 
Ukrajině.                               (ink)

Pavel Tykač se snažil Česku přilepšovat,  
tak danil zahraniční zisky doma

V tuzemsku zaplatí letos energetické firmy Pavla Tykače podle jeho odhadu na daních 
včetně té mimořádné mezi 5 až 10 miliardami korun. Za dalších 30 miliard korun si pak 
musí nakoupit povolenky na emise CO2, což je také příjem státu.
Budoucnost vidí Pavel Tykač především v zahraničí. V posledních třech letech koupil 
doly, elektrárny či výrobce hnojiv ve zmíněných Spojených státech amerických a v Aus-
trálii. „Tyhle dva kontinenty preferujeme, do Evropy se nám moc nechce,“ uvádí Pavel 
Tykač. Uhelné elektrárny bude v tuzemsku podle Pavla Tykače možné vypnout, až za 
ně bude náhrada. „Myslím si, že se za posledních deset let ale pro tu náhradu neuděla-
lo dočista nic. A reálně se nedělá ani teď. To, že se staví jedna nová jaderná elektrárna, 
která nahradí dosluhující bloky v Dukovanech, to mi nestačí,“ říká Pavel Tykač a dodává, 
že je připraven uhelné elektrárny vypnout ve chvíli, kdy už o ně nebudou politici stát 
a řeknou, že je Česká republika nepotřebuje. „Jenom si to při znalostech všeho, co víme 
o síti a výrobě elektřiny, neumíme představit,“ přiznává. Pavel Tykač nepovažuje za ná-
hradu energie z uhlí obnovitelné zdroje, které mnozí preferují. „Ve chvíli, kdy má rok asi 
8 800 hodin a sluníčko svítí 1 150 hodin v roce a vítr fouká asi 1 400, tak jsou obnovitelné 
zdroje skvělý doplněk, ale ne základ energetické soustavy,“ upozorňuje. Přesto připra-
vuje projekty fotovoltaik právě na Mostecku. Mělo by jít zhruba o 140 megawatt výkonu.

Významný zaměstnavatel v regionu společnost 
Sev.en Inntech a.s., člen silné energetické 
skupiny Sev.en, nabízí uplatnění v pozici

TRAŤOVÝ  
STROJNÍK 

s náborovým příspěvkem 30 000 Kč
Hlavní činnost zaměstnance v uvedené pozici:

 � Řízení, obsluha a údržba strojní mechanizace při 
údržbě kolejiště

Požadujeme: 
 � spolehlivost, odpovědnost
 � dobrý zdravotní stav (nutné psychologické vyšetře-

ní a zdravotní způsobilost k řízení drážního vozidla)

Kvalifikační předpoklady:
 � vzdělání: SOU či ÚSO (obor strojní, zámečník, me-

chanik opravář, apod.),
 � schopnost samostatné činnosti

Nabízíme:
 � náborový příspěvek ve výši 30 000 Kč jen v přípa-

dě splnění kvalifikačních předpokladů na vzdělání
 � mzdové zařazení do 5. tarifního stupně s garancí 

meziročního nárůstu dle kolektivní smlouvy
 � firemní benefity – mimo jiné 13. plat, příspěvek na 

stravování, 6 týdnů dovolené 
 � a od nového roku po zapracování pak: 

 �    příspěvek na penzijní připojištění 550 Kč měsíčně
 �    program Zdraví v hodnotě 10 000 Kč na rok (čer-

pání na dovolenou, sport. aktivity, léky, kulturu)

 � zázemí společnosti, která je součástí silné energe-
tické skupiny s dlouhodobou perspektivou zaměst-
nání

 � smlouvu na dobu neurčitou 
 � možnost profesního a osobního rozvoje
 � pracovní dobu Po – Pá v ranních 8hodinových smě-

nách (6:00 – 14:00)

Nástup možný dle dohody
Pracoviště: Most - Komořany
Bližší informace: Jiří Buneš, tel. 478 007 225, 724 165 589 
po-pá 6-14 hod.
Přihlášky formou životopisu zasílejte na e-mail: v.stefa-
nek@7group.cz 

Majitel skupiny Sev.en Pavel Tykač.

WMS s.r.o. hledá technika 
Jste nadšenec do technolo-
gií? Je pro vás práce v ob-
lasti IT koníčkem? Pošlete 
svůj životopis na: krejcova@
wms.cz. Spolu se zaměstna-
neckými benefity, pevnou 
pracovní dobou a jistotou 
stálého příjmu vám nabízí-
me perspektivní práci v přá-
telské atmosféře.

Požadavky
 � manuální zručnost
 � řidičský průkaz B
 � schopnost týmové spolupráce
 � základní znalost a zájem o IT obor
 � elektro vzdělání výhodou

MOST - Stejný hmyzí hotel, jaký 
už obydlují noví nájemníci na 
rekultivovaných plochách lomů 
Vršany a ČSA, postavili během 
zimních měsíců truhláři firmy 
Rekultivace ze skupiny Sev.en 
ve spolupráci s  městem Most 
také v  parku Šibeník. S prvními 
teplými jarními dny může začít 
velké hmyzí stěhování.

Hmyzí hotel má na zadní 
straně informační tabuli, která 
představuje některé z  jeho po-
tenciálních nájemníků. Jak si ži-
jí slunéčka sedmitečná, blano-
křídlí nebo třeba škvoři, mohou 
Mostečané sledovat při svých 
procházkách parkem. Na rekul-
tivovaných plochách kolem po-
vrchových lomů Vršany a ČSA 
se nachází několik hmyzích ho-
telů. Jeden z  prvních byl umís-
těn nedaleko cyklostezky na Sla-
tinické výsypce u lomu Vršany. 
Během loňských prázdnin vy-
rostl hmyzí hotel u altánu na 
vnitřní výsypce lomu ČSA. Do-
plnil biotop, který se nachá-
zí v jeho bezprostřední blízkos-
ti. Multifunkční biotopy vznika-
jí na výsypkách lomů obvykle 
na územích mezi zemědělskou 
či lesnickou rekultivací. Tvoří je 
vodní plochy a mokřady a dopl-
ňují kamenné mohyly, hroma-
dy odumřelého dřeva i písčité 
a štěrkové plochy. Takto vytvo-
řené životní podmínky vyho-

vují odlišným živočišným dru-
hům. Hmyzu se daří v odumře-
lém dřevě nebo v písčitých plo-
chách, kamenné mohyly jsou 

útočištěm pro bezob-
ratlé i plazy, jako po-
zorovatelnu je využí-
vají ptáci.           (ink) 

Hmyzí hotel vyrobili truhláři  
ze společnosti Rekultivace

Stejný hmyzí hotel, jaký už obydlují noví nájemníci na rekulti-
vovaných plochách lomů Vršany a ČSA, postavili během zim-
ních měsíců truhláři firmy Rekultivace ze skupiny Sev.en ve 
spolupráci s městem Most také v  parku Šibeník.

Co je hmyzí hotel
Hmyzí hotel  je uměle vytvoře-
ná skrýš pro užitečné druhy  hmy-
zu. Kromě možnosti úkrytu mu mů-
že posloužit i ke kladení vajíček 
a následnému vývoji larev. Jedná 
se zpravidla o budku nebo dřevěný 
rám různé velikosti, který se sklá-
dá z  několika přihrádek. Do těch-
to přihrádek jsou umístěna napří-
klad navrtaná polínka z  tvrdého 
dřeva,  bambusové  tyčinky, sláma, 
suchá tráva, mech, duté stonky rá-
kosu, děravé cihly, šišky a dal-
ší. Hmyzí hotel by měl být umístěn 
na suchém a klidném místě, kte-
ré je chráněno před deštěm. Otvo-
ry vletů, které mají mít průměr 3 až 
10  mm, by měly být nasměrovány 
k  jihu. Otvory by měly být začistě-
né, bez třísek a minimálně 10 cm 
hluboké, neprůchozí.
Mezi nejčastější obyvatele hmy-
zích hotelů patří  samotářské vče-
ly, kterých na území  Česka  žije ví-
ce než 600 druhů a které patří mezi 
významné opylovače. Kromě samo-
tářských včel zde mohou najít úkryt 
i jiní opylovači, jako jsou  motý-
li a pestřenky, jejichž larvy likvidují 
škodlivý hmyz. Další obyvatelé, ja-
ko jsou zlatoočka, berušky a škvoři, 
požírají škodlivý hmyz, především 
pak hojně se vyskytující mšice.

MOST - Většina krav ze 
stád, která se pasou na 
rekultivacích lomů Vršany 
a ČSA, je březí. Telata se 
začínají rodit právě v tom-
to období. Už brzy budou 
pastviny plné jarních mlá-
ďat. 

V předjaří se ve stádech 
provádí velké třídění. Ja-
lovičky se oddělují od bře-
zích krav a putují z  pas-
tvin na rekultivacích do 
domácího prostředí ohrad, kde sílí a připravují se na další etapu své-
ho už dospělého života. „Ze stáda březích krav dále oddělujeme ty ro-
haté. Mohou být nebezpečné ostatním matkám, ale také lidem, kteří 
se o stáda starají. I ty převážíme do speciálních ohrad, kde odrodí, po-
starají se o telata, ale z chovu jsou nadále vyřazeny,“ vysvětlil Tomáš 
Šolar, ředitel společnosti Rekultivace ze skupiny Sev.en, které stáda 
skotu patří. Při jarní kontrole stáda se každé dvouleté krávě provádí 
rozbor krve, který má potvrdit, že je v dobré kondici. V květnu me-
zi krávy na pastvinu přibydou čtyři býci. Dva na pastviny rekultiva-
cí lomu Vršany a dva na ČSA. Do května by se na rekultivacích mě-
lo prohánět až osmdesát nových telat.                                             (ink)

„V loňském roce jsme ve stejné 
lokalitě vypustili pětadvacet párů 
koroptví a tato populace se vel-
mi dobře začlenila mezi stávající 
ptáky, kteří zde dlouhodobě žijí. 
Počty koroptví neohrožují ani so-
koli, hnízdící na komíně počerad-
ské elektrárny, ale ani jiní dravci, 
kteří se v okolí vyskytují,“ vysvět-
lil Josef Janota, předseda mysli-
veckého sdružení Polerady.

Koroptev polní patří ke kri-
ticky ohroženým, původním ži-
vočišným druhům. „Vypuštěním 
loňských padesáti a letošních tři-
ceti koroptví v  okolí počeradské 

elektrárny se snažíme podpořit 
původní populaci ptáků, kteří zde 
žijí a oživit jejich  genofond, aby 
nedocházelo k  degeneraci tohoto 
druhu,“ doplnil předseda.

Do přírody v okolí Elektrárny 
Počerady přibyly díky spoluprá-
ci skupiny Sev.en a mysliveckého 
sdružení také další druhy drob-
né zvěře.  Už v předchozích třech 
letech se do polí v okolí Polerad 
a Volevčic vrátili bažanti, ná-
sledně byli do volné přírody vy-
puštěni divocí králíci. Koroptve 
byly poslední fází dlouhodobé-
ho projektu, který se měl v loň-

ském roce uzavřít. Po dohodě 
mezi ochránci přírody, myslivci, 
obcemi i Elektrárnou Počerady 

ze skupiny Sev.en, která projekt 
finančně podpořila, se ale roz-
hodli pokračovat.                 (ink)

Koroptvím se daří díky energetikům  
i myslivcům z okolí Počerad

Přesně po roce vypustili myslivci do volné přírody v okolí Elektrárny Po-
čerady dalších patnáct párů koroptve polní.

MOSTECKO – Do krajiny v okolí Elektrárny Počerady se už před ro-
kem díky spolupráci energetiků ze skupiny Sev.en a mysliveckému 
sdružení Polerady vrátily koroptve. Dříve běžný pták z  polí a luk, 
dnes ohrožený druh, na který hned tak v polích nenarazíte. Přesně 
po roce vypustili myslivci do volné přírody v okolí Elektrárny Poče-
rady dalších patnáct párů koroptve polní.

Na pastvinách rekultivací vypukne baby boom
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Život podle Martina
Nalil si sklenici vína, usadil se do 

křesla a díval se ven do tmy. Pršelo. By-
la to jen další noc, kterou proseděl před 
oknem, v tichu, obklopen jen vzpomín-
kami. Nepočítal hodiny do rozedně-
ní. Nemohl spát. Tiše seděl a myslel na 
Katku. Na to, jak byla krásná. Takovým 
zvláštním způsobem. Jiná než ostat-
ní dívky. Jemná a křehká. Jakoby byla 
obklopená mihotavým světlem. Usmí-
val se, když si ji tak představoval. Jak 
mhouřila oči do sluníčka 
a pohazovala plavými pra-
meny vlasů, když k němu 
otáčela tvář. Slyšel její hlas, 
jakoby s  ním byla v  tma-
vém pokoji i dnes. Téměř 
se neovládl a nahlas odpo-
věděl na její otázku, kterou 
mu položila tehdy. Přesně 
si vybavil, jak se začala při 
jeho odpovědi smát. Mě-
la tak krásný smích. Do 
očí mu vyhrkly slzy, když 
si uvědomil, že už ji ni-
kdy neuslyší. Nechal je stékat po tváři. 
Byl příliš vyčerpaný smutkem, aby zve-
dl ruku a slzy si setřel. Na kolenou měl 
položený šátek. Blankytně modrý, hed-
vábný, s ručně malovanými květy. Ten-
krát ho přivezl Katce z Paříže. Jásala ja-
ko malá. Objala ho a tvář mu pokryla 
polibky. Říkala, že přesně takový šátek 
si přála. Uvázala si ho do plavých vlasů 
a on si byl jistý, že nikde na světě není 
žádná dívka tak krásná jako Katka. Ješ-
tě teď cítil její vůni, když si šátek přitis-
kl k obličeji a zhluboka se nadechl. Ješ-
tě stále voněl, ale ta její vůně už slábla. 
Věděl, že jednou vyprchá úplně. A Kat-
ka se tak ztratí z  jeho života. Věděl, že 
ten den bude pro něj poslední. Nedoká-
že dál žít, když z jeho světa zmizí i ten 
poslední kousíček jeho Katky. V duchu 
ji viděl usměvavou, šťastnou. Vymazal 
ze své paměti ty roky, kdy už s ním Kat-
ka nežila. Teď v bezesných nocích se mu 
ale vracely i ty vzpomínky, které si roky 
zakazoval. Ty hádky a zlá slova, která si 
řekli. Křičel na ni a ona brečela. Odešla 
od něj a on jí nebránil. Zlobil se na ni 
a nechtěl ji už nikdy vidět. Chtěl ji vy-
mazat ze svého života. Namlouval si, že 
to jde. Ale nešlo. Trvalo mu pět let, než 
si přiznal, že chce Katku zpět. Že je pro 
něj to nejdůležitější na celém světě. A že 
raději ustoupí. A přijme muže, do kte-
rého se jeho Katka zamilovala. I když 
s tím hluboce nesouhlasil. Jeho holčič-
ka. To nejcennější, co měl. Dokonalá, 
krásná. Jeho pýcha a radost. Najednou 
stála před ním a držela za ruku toho 
muže. Obyčejného. Bezvýznamného. 
Prý ho miluje a chce s ním žít. K smí-
chu. Katka si zasloužila někoho stejně 
skvělého, jako byla ona sama. Její Mar-
tin byl jen obyčejný doktor na malém 
městě. Svůj plat doktora utratil za ces-
tování, lezení po horách, adrenalin. Je-
ho Katku uhranul. Chtěla přesně takový 
život, jaký jí Martin nabízel. A navzdo-
ry jeho protestům a zákazům se sbali-
la a odešla z domova. Nastěhovala se do 
malého bytu k Martinovi. Tvrdou hla-
vu měla po něm, a tak si na odchod řek-
li pár zlých slov. On křičel, ona brečela. 
Ale neustoupila. Dokud nepřijme Mar-
tina jako jejího partnera, tak se s  ním 
nechce vidět. Po roce se vzali. Zavolala 
mu, aby mu to řekla. Dojala ho tenkrát 
představa, že se z jeho holčičky stane že-
na. Dokonce se rozhodl udělat vstřícný 
krok. Oslovil pár přátel a ještě před svat-
bou přinesl Martinovi nabídku na skvě-
le placenou práci na soukromé klinice. 
Velký byt plánoval nadělit snoubencům 
jako svatební dar. Martin tenkrát odmí-
tl a on se neznal vzteky. Prý chce pomá-
hat lidem a ne dělat paničkám větší pr-
sa. Katka stála při Martinovi, a tak se 
další dva roky neviděli. Stále je ale sle-
doval. A hlídal Katku, aby se v jejím ži-
votě nestalo nic zlého. Když mu zavola-
la, že se s ním chce vidět, nejprve chtěl 
hrdě odmítnout. Nakonec ale neodolal. 
Katka byla snad ještě krásnější než dřív. 
Podobala se své matce, až mu to vyráže-
lo dech. Pátral v duchu po změně, kte-
rá se s Katkou stala. Když mu řekla, že 
čeká dítě, pochopil. Pocit štěstí ho za-
plavil od hlavy až k patě. Rázem zapo-
mněl na všechno zlé, co si s dcerou řek-

li. Bude děda. Jeho Katka bude mamin-
ka. Proto v ní viděl svou ženu. To ma-
teřství ji změnilo. Už to nebyla holčička. 
Chtěl být součástí života svého vnouče-
te. Nešlo to jinak, než se smířit s Katči-
ným manželem. Rozhodl se, že udělá, 
co si bude Katka přát. Ať si Martin klid-
ně dál léčí lidi v bezvýznamné ordinaci 
v malém městě. Když to Katce nevadí, 

on do toho nebude mlu-
vit. Měl dost peněz i mo-
ci, aby se postaral o šťastný 
život svého vnoučete i své 
dcery. Když bude chytrý, 
Katka se vrátí k němu do-
mů i se svým dítětem. Bu-
de chtít pro své dítě to nej-
lepší, stejně jako on. A po-
chopí, že Martin jim to 
dát nemůže. Spřádal plá-
ny, jak dceru postupně 
od manžela odlákat. On jí 
mohl nabídnout luxus, ve 

kterém vyrůstala. Ta hra s doktorem na 
obyčejný svět ji musí přestat jednou ba-
vit. Vše bylo na dobré cestě. Katka mě-
la dva měsíce do porodu, byla  citlivá, 
chtěla pozornost a péči. Martin k těho-
tenství své ženy přistupoval pragma-
ticky. Katka chtěla rozmazlovat, Mar-
tin pracovat. Hádala se s ním, vyčítala 
manželovi, že se o ni nestará. Chodila 
za svým tátou do domu, kde vyrůstala. 
On ji rozmazloval přesně tak, jak si přá-
la. Udělal všechno, dal jí všechno, co jen 
Katka chtěla. A sledoval, jak se jeho hol-
čička Martinovi odcizuje. Chtěla žít, jak 
byla od dětství zvyklá. Už ji nebavil svět 
podle Martina. Ten den se s manželem 
pohádala jako ještě nikdy. Sedla do auta 
a jela domů. Volala mu rozčilená z auta. 
Říkala, že od Martina odejde. Vrátí se 
domů k němu. I se svým dítětem. Mar-
tin je sobec a myslí jen na sebe. Mluvi-
la a brečela a on ji utěšoval. Říkal jí, ať 
přijede. Postará se o všechno. Stále ještě 
měli propojené hovory, když Katka vje-
la ve veliké rychlosti do kamionu, kte-
rý jel po hlavní a ona ho přehlédla. Sly-
šel její výkřik, slyšel náraz a pak jen ti-
cho, než bylo spojení přerušeno. Jako ve 
snách sedl do auta a hnal se po silnici, 
po které měla Katka přijet. Na místo ne-
hody dorazil jen chvíli po záchranářích. 
Auto ještě hořelo. Jeho Katka byla mrt-
vá. Z vraku vytáhli jen její ohořelé tělo. 
Nezbylo nic. Zavřel se v  domě a seděl 
ve tmě den po dni. Usínal po dlouhém 
bdění v naprostém vyčerpání. Nemohl 
jíst, pil jen víno. S nikým nechtěl mlu-
vit. Ten den, kdy z Katčina šátku neucí-
til její vůni, vyndal z trezoru svou pisto-
li. Věděl, že je to jeho poslední den. Ale 
také poslední den Katčina manžela. By-
la to jeho vina. Neměl se plést Katce do 
života. Byla úplně mimo jeho možnos-
ti. Obyčejný obvodní doktor. Co si my-
slel, když si s Katkou začínal. Co si my-
slel, když odmítl jeho nabídku na lep-
ší život. Co si myslel, když Katce brá-
nil, aby se nastěhovala zpět domů. To 
on mohl za to, že je jeho Katka mrt-
vá. Věděl, kde ho najde. Dávno nechal 
manžela své dcery sledovat. Věděl o ka-
ždém jeho pohybu, o všem co ten chlap 
dělal. Neschovával zbraň, když vcházel 
do čekárny Martinovy ordinace. Nezá-
leželo mu na tom, kdo ho uvidí. Vešel 
do ordinace, sestra se na něj pohoršeně 
obořila. Té patřil první výstřel. Do pr-
sou. Jen tak, pro zahřátí. Prostě byla na 
špatném místě. Pracovala pro špatného 
člověka. Druhý výstřel poslal k zemi pa-
cienta, kterého Martin právě vyšetřoval. 
Pletl se mu v cestě. Byl zvyklý odstraňo-
vat překážky. Stejně jako kdysi odstra-
nil ze svého života Katčinu matku. Když 
přestala být poslušnou ženou. Utopila 
se. Měl dost peněz i moci, aby nikdo ne-
pátral, jak to vlastně bylo. A on měl dce-
ru jen pro sebe. Tu chvíli si vychutnával. 
Martin před ním stál, stále ještě nechá-
pal, co se vlastně děje. Trochu vyděšený, 
hodně zmatený. Natáhl ruku se zbraní 
a z blízkosti vstřelil muži, který ho při-
pravil o všechno, ránu do hlavy. Díval 
se, jak mrtvé tělo padá na podlahu. Už 
byl klidný. Zbývá mu jen jedna jediná 
rána. Obrátil hlaveň ke svému spánku. 

(pur)

soudnička

Milé maminky,
chceme Vám dát na vědomí, že 

existuje možnost stát se  dárkyní 
mateřského mléka. Naše nemoc-
nice je jednou ze čtyř míst v Čes-
ké republice, kde je Banka mateř-
ského mléka. Dárkyní mateřské-
ho mléka může být každá matka, 
která má více mateřského mléka, 
než potřebuje pro své dítě. Toto 
mléko bude použito pro děti, kte-
ré se narodily předčasně nebo ne-
mocné, a jejich maminky nemají 
dost vlastního mateřského mléka.

Naše banka je jedna ze dvou, 
kde si pro mateřské mléko jezdí-
me přímo do bydliště dárkyň, tak-
že můžete mléko darovat přímo 
z  prostředí domova a nemusíte 
jezdit do nemocnice.  

Jak přesně funguje Banka ma-
teřského mléka?

Zdravé kojící maminky darují 
své přebytečné mateřské mléko do 
Banky mateřského mléka na spe-

cializovaném zdravotnickém pra-
covišti, kde je mléko pod přísnými 
hygienickými podmínkami ošet-
řeno a následně skladováno. Poté 
je podáváno dětem, jejichž matky 
mají mateřského mléka nedosta-
tek. Jde zejména o děti nedonoše-
né a závažně nemocné novorozen-
ce na jednotkách intenzivní péče.

Kdo může být dárkyní mateř-
ského mléka?

Dárkyní mateřského mléka se 
může stát žena, která je zdravá, 
neužívá žádné léky, nekouří, ne-
pije alkohol a má více mateřské-
ho mléka než zkonzumuje její dí-
tě. Dárcovství mateřského mléka 
je dobrovolné, je oceněné finanč-
ním příspěvkem na stravu pro ko-
jící matku.

Kdo mateřské mléko z banky 
využívá?

Darované mateřské mléko nej-
častěji využívají perinatologická 

centra, což jsou specializovaná 
pracoviště, která léčí nedonošené 
a závažně nemocné novorozen-
ce. Takových center máme v Čes-

ké republice celkem 12, starají se 
ročně o tisíce dětí, banky jsou ale 
pouze 4, proto je všeobecně ma-
teřského mléka nedostatek.

Krajská zdravotní informuje  
o Bance mateřského mléka

 V Nemocnici Most je k vidění putovní výstava organizace Nedoklubko, 
která se věnuje kojení předčasně narozených dětí. Výstavu tvoří 10 te-
matických fotografií vystihujících kojící maminky nebo krmení alterna-
tivními způsoby.

Emanuelle Vargas z Kosta-
riky a Andrés Granados z Ve-
nezuely zakončili měsíční stáž 
v Krajské zdravotní na Neuro-
chirurgické klinice  v Masary-
kově nemocnici v Ústí nad La-
bem. Ve svých zemích jsou oba 
vystudovanými specializovaný-
mi lékaři v oboru neurochirur-
gie, na stážích v Evropě pracu-
jí na subspecializaci. V ústecké 
Masarykově nemocnici se vě-
novali především extrakrani-
álním - intrakraniálním moz-
kovým bypassům.   „ Po absol-
vování fellowshipu získají lé-
kaři certifikát světové federace 
WFNS pro vyšetřování a prová-

dění těchto náročných operací ve 
svých zemích,“ uvedl přednosta 
Neurochirurgické kliniky  Mar-
tin Sameš.

„Je mnoho věcí, které jsme se 
zde naučili. Viděli jsme mnoho 
zajímavých technik, které tu lidé 
dělají. Dostali jsme se také k pra-
xi na různých modelech, takže 
jsme si řadu věcí mohli vyzkou-
šet. Lidé na zdejší klinice jsou tu 
každý  velkým profesionálem. 
Jsme rádi, že jsme se mohli učit 
právě od nich,“ pochvaloval si 
Emanuelle Vargas. „Moc se nám 
líbila hromadná doprava, kte-
rá oproti našim zemím funguje 
bezvadně. Lidé tu byli moc milí, 

všichni nás s nadšením zdravili, 
takže jsme se cítili vítaní. Opro-
ti mému rodnému městu je Ústí 
nad Labem velmi tiché, ale krás-

né město. Líbí se mi zdejší koste-
ly, zámeček Větruše a místní pří-
roda,“ dodal Andrés Granados. 

(nov)

Emanuelle a Andrés zakončili stáž v Krajské zdravotní
ÚSTECKÝ KRAJ - Neurochirurgická klinika v ústecké Masarykově ne-
mocnici hostila stážisty z Kostariky a Venezuely.

Z Ústí nad Labem teď oba stážisté zamířili na měsíc do Českých Budějo-
vic. Emanuelle se pak vydá domů do Kostariky, Andrés bude pokračo-
vat do Německa a Španělska, než se vrátí zpět do Venezuely. 

„Canisterapeuti jsou v součas-
né době součástí týmů psychoso-
ciální podpory, které v posledních 
letech vznikají ve všech nemoc-
nicích Krajské zdravotní. Vede-
ní jejich čtyřnohých svěřenců ve 
prospěch pacienta je těžký úkol 
a dlouhodobý závazek,“ uved-
la Markéta Matušíková, koordi-
nátorka Odboru podpůrné péče 
Krajské zdravotní. 

Lenka Macháčková pracuje 
jako dětská sestra na Dětské kli-
nice v  ústecké Masarykově ne-

mocnici. Od jejího příchodu na 
kliniku před třinácti lety lze po-
zorovat systematický rozvoj ca-
nisterapie v největší krajské ne-
mocnici a posléze i v  KZ. „Je 
spousta lidí, která se snaží canis-
terapii nahrazovat třeba nějakou 
loutkovou či jinou terapií. Canis-
terapie je ale motivací na straně 
jedné, a na straně druhé umož-
ňuje pacientovi nahřát svalo-
vé jádro. Psa nemůže žádný pří-
stroj nahradit. Jde i o psychickou 
podporu od této němé duše, kte-

rá je prostě jiná než od druhého 
člověka,“ vysvětlila canisterape-
utka. Z canisterapie mají užitek 

pacienti ve všech nemocnicích 
pod hlavičkou Krajské zdravot-
ní.                                         (nov)

Canisterapie má v Krajské  
zdravotní nezastupitelné místo

ÚSTECKÝ KRAJ - Canisterapii do nemocnic Krajské zdravotní přiná-
šejí nadšenci z řad chovatelů psů. Znovu to připomněla přednáška 
ve Vzdělávacím institutu Krajské zdravotní v areálu Masarykovy ne-
mocnice v Ústí nad Labem. Proběhlo zde setkání zkušené lektorky, 
canisterapeutky a ergoterapeutky Lenky Macháčkové a jejího svě-
řence Artíka.

Canisterapie má v Krajské zdravotní nezastupitelné místo. Do nemoc-
nic Krajské zdravotní ji přinášejí nadšenci z řad chovatelů psů.

Práce na stavbě no-
vého pavilonu Emer-
gency v chomutov-
ské nemocnici neú-
navně pokračují, pro-
to se  chceme tímto 
veřejnosti omluvit 
za ztížené podmín-
ky návštěv areálu ne-
mocnice. Víme, že je 
tato situace nekom-

fortní a snažíme se, 
aby provoz plynul bez 
výrazného omeze-
ní. Vzhledem k mo-
mentálním klimatic-
kým podmínkám ne-
ní možná úprava ven-
kovních prostor, a tak 
jsme se přemístili do 
těch vnitřních. Aktu-
álně jsou upravová-

ny  mimo jiné prostory polikli-
niky, kde dochází k malování, 
výměně podlah a celkové revi-
talizaci interiérů.

 Zároveň tímto děkujeme ve-
dení společnosti Severočes-
ké doly a.s., které velkoryse po-
mohly s úklidem pozemních 
komunikací v areálu nemoc-
nice. Ačkoli pracovníci společ-
nosti byli ochotni pomoci téměř 

okamžitě, vzhledem k nutnosti 
čistění mokrou cestou jsme mu-
seli počkat na příznivější teplo-
ty.   Velmi si vážíme spoluprá-
ce významných firem v regionu 
a těší nás, že se společnými si-
lami snažíme pracovat pro na-
še občany.

Eliška Blaščáková 
Úsek ředitele 

Nemocnice Chomutov

Nemocnice poděkovala za pomoc



zpravodajství24. března 202310

Soutěž o nejkrásnější předza-
hrádku na území města Mezi-
boří bude probíhat od 17. dub-
na do 31. října. Jednotlivci 
i kolektivy se do soutěže mo-
hou přihlásit na tiskopisu při-
hlášky, který bude zveřejněn na 
www.mezibori.cz nebo je mož-
né si jej vyzvednout v podatel-
ně Městského úřadu Meziboří 
a na odboru VMaŽP v kance-
láři č. 5. Hodnocení předzahrá-
dek bude probíhat  celou sezó-
nu.  Soutěž bude vyhodnocena 
v listopadu tohoto roku. O vítě-
zi rozhodne pětičlenná odborná 
porota. Hodnocení bude prove-

deno minimálně pětkrát v prů-
běhu dubna až října. Přesný ter-
mín hodnocení se předem ne-
zveřejňuje, ale stanoví se, aby 
všechna místa byla posuzována 
pokud možno stejnými porotci 
a ve stejný den. Každého hod-
nocení se zúčastní nejméně čty-
ři porotci. Ti budou bodovat ná-
pad, harmonii a kontrast, roz-
manitost a plochu předzahrád-
ky. V každé etapě hodnocení 
může hodnocený získat nejvý-
še 15 bodů. Prvních pět výher-
ců odmění město poukázkami 
na nákup zahradnického zboží.

 (ink)

Nejkrásnější předzahrádka 2023
Už se můžete hlásit!

MEZIBOŘÍ – Kdo chce soutěžit o nejkrásnější předzahrádku v Mezi-
boří, má šanci. Už 17. dubna startuje další kolo oblíbené soutěže. 
Přihlášky mohou zájemci posílat už nyní.

Svými ukázkovými předzahrádkami jsou Mezibořští vyhlášení.

„Zasněžovalo se během úno-
ra ve večerních hodinách. Povrch 
sjezdovky jsme  upravili a spus-
tili lyžařský vlek. Sjezdovku vyu-
žily především děti z mezibořské 
základní a mateřské školy. Do-

poledne byla sjezdovka v provo-
zu pro veřejnost.   Bohužel poča-
sí nám nepřálo a museli jsme po 
šesti dnech provozu vlek opět vy-
pnout.  I tak ale máme ze stra-
ny veřejnosti velmi kladné reak-

ce,“ říká ředitel technických slu-
žeb Julius Šabler. I bez sjezdovky 
ale měli pracovníci technických 
služeb plné ruce práce. „Praco-
vali jsme na veřejném osvětlení, 
které se letos kompletně vyměňu-
je. S  tím souvisí i nepříjemnost, 
kterou jsme řešili. Někdo z výko-
pu během víkendu odcizil 35 me-

trů kabelu. Případ jsme předali 
Policii ČR,“ prozradil Julius Ša-
bler.   V době vegetačního klidu 
provádí technické služby prořez 
stromů a asistovaly při prořezu 
stromů pro Lesy ČR. „Připravu-
jeme se na jaro, objednáváme sa-
zenice a plánujeme jarní výzdo-
bu města,“ uzavřel ředitel. (nov)

Sjezdovce tentokrát nepřálo počasí
MEZIBOŘÍ –  Lyžařská sezóna na sjezdovce v  Meziboří definitivně 
skončila. Letos se jezdilo jen pár dnů. 

Na prvním letošním jedná-
ní mezibořských zastupitelů slo-
žil slib David Kovářík za SVO-
BODNÍ. V zastupitelstvu nahra-
dil Tomáše France, který rezig-
noval. Zásadním bodem bylo 
schválení rozpočtu města pro 
rok 2023. Zastupitelé schváli-
li vyrovnaný rozpočet ve výši 

129 247 600 Kč na straně příjmů 
i výdajů, z  toho běžné výdaje ve 
výši 100 482 600 Kč a kapitálové 
výdaje ve výši 28 765 tis. Kč. Fi-
nanční příspěvek ZŠ a MŠ  Me-
ziboří činí  11  307 tis. Kč Spor-
tovní fotbalový klub Meziboří 
dostane dotaci 200 tis. Kč na re-
konstrukce části plotu okolo fot-

balového hřiště a neinvestiční ve 
výši 550 tis. Kč na činnost klubu. 
TJ Baník Meziboří má v rozpoč-
tu 570 tis. Kč. 

Zastupitelé schválili změnu čís-
lo 3 územního plánu. Do změ-
ny je zapracováno osmnáct návr-
hů na změnu využívání pozemku 
a vymezení koridoru pro horko-
vod. Ruku zvedli také pro střed-
nědobý výhled rozpočtu  na roky 
2024 a 2025. Střednědobý výhled 
slouží jako podklad pro přípravu 
rozpočtu města v následujících le-

tech. Střednědobý výhled na ro-
ky 2024-25 byl aktualizován na 
základě nově uzavřených smluv-
ních vztahů, daňové výtěžnosti za 
rok 2022 a aktualizovaného výpo-
čtu daňových příjmů pro Mezibo-
ří na rok 2023. Pro rok 2024 po-
čítá plán s příjmy ve výši 119 863 
tis. Kč a výdaji 107 688 tis. Kč. Pro 
rok 2025 s příjmy 120 288 tis. Kč 
a výdaji 111 933 tis. Kč. Po oba dva 
roky počítá  město s kapitálovými 
výdaji ve výši zhruba 67 mil. Kč. 

(ink)

Meziboří má schválený rozpočet
MEZIBOŘÍ – Meziboří má od březnového jednání zastupitelstva 
schválený rozpočet pro letošní rok. Zastupitelé dále jednali  o změ-
ně územního plánu a střednědobém výhledu rozpočtu na další tři 
roky. 

Z  Rady města Meziboří
Radní schválili dotaci Domovu sociálních služeb

Dvacet tisíc korun poslali mezibořští radní do Domova soci-
álních služeb Meziboří. Peníze sociální zařízení využije na výlety 
a volnočasové aktivity pro uživatele domova. 

V Meziboří řešili jen tři stížnosti
Radní vzali na vědomí zprávu o peticích a stížnostech v  loň-

ském roce. Petici nepodal v Meziboří nikdo. Dva lidé si stěžovali na 
sousedy. Jedna tato stížnost byla oprávněná. Nedůvodná byla stíž-
nost na město Meziboří ze strany právnické osoby, kdy město mělo  
v rámci svého investičního plánu výměny veřejného osvětlení insta-
lovat nové lampy, jejichž konstrukce zabraňuje vyzařování světla do 
směrů, kde není třeba a kde je nežádoucí.                                     (ink)

Fotbalový kemp
MOST – Fotbalový klub FK 
Baník Most Souš pořádá ve 
dnech 31. července – 4. srp-
na příměstský prázdninový 
kemp pro fotbalisty a fotba-
listky ve věku od pěti do pat-
nácti let.

Děti si budou moci zábav-
nou formou vyzkoušet tré-
nink fotbalových dovednos-
tí a otestovat svou sportovní 
techniku a obratnost v mno-
ha pohybových disciplínách. 
Klub letos zařadí mezinárod-
ní prvek v podobě trenérů 
z Chemnitzeru FC. Jeden den 
proběhne celý v areálu Chemnitzeru FC, kde si účastníci prohlédnou 
i stadion projektového partnera o kapacitě až15 tisíc sedaček. Během 
týdne děti vystřídají prostředí stadionu Josefa Masopusta, areálu a tě-
locvičny v Souši nebo tréninkového areálu Chemnitzeru FC, kam je 
doprava v ceně kempu.                                                                                         (nov)



Vstupenky na Zahradu
jsou v prodeji!

ÚSTECKÝ KRAJ -  Jubilejní 35. ročník Tržnice Zahrady Čech se 
blíží, přípravy vrcholí a předprodej vstupenek je zahájen. Oblíbená 
jarní výstava bude probíhat od 5. do 9. dubna.                           (nov)
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O dotaci pro rok 2023 mů-
že požádat každý malý začína-
jící podnikatel, který má sídlo 
nebo bydliště v  Ústeckém kraji, 
získal podnikatelské oprávnění 

k danému předmětu podnikání 
v roce vyhlášení dotačního pro-
gramu nebo v roce předchozím 
(tj. 2023 nebo 2022) a splní pod-
mínky programu. V rámci do-

tačního programu bude připra-
veno k přerozdělení úspěšným 
žadatelům 4 mil. Kč. Maximál-
ní částka, kterou může podnika-
tel od kraje získat, je 200 tis. Kč, 
minimální pak 50 tis. Kč. Po-
skytnutá dotace může tvořit ma-
ximálně 70 procent celkových 
uznatelných investičních i nein-
vestičních nákladů projektu. Ví-

ce informací najdete na www.kr-
ustecky.cz v sekci „Dotace – Ob-
last podpory podnikání, inova-
cí a transformace – Programové 
dotace – Regionální podpůrný 
fond Ústeckého kraje – Podpora 
začínajících podnikatelů“  nebo 
na on-line semináři pro žadate-
le, který se uskuteční dne 5. dub-
na od 15 hodin.                         (nov)

Dotační program „Podpora  
začínajících podnikatelů“ vyhlášen

ÚSTECKÝ KRAJ - Začínající podnikatelé mohou požádat o finanční 
podporu z dotačního programu„Podpora začínajících podnikatelů 
v Ústeckém kraji pro rok 2023“.  Žádosti lze podávat od 10. dubna 
do 15. května. 

Ústecký kraj se v oscarovém 
snímku objeví hned několi-
krát. Filmaři natáčeli v lokacích  
měst Žatec, Postoloprty, Roud-
nice nad Labem a Zámek a vi-
nařství Lobkowicz Roudnice aj. 
Na filmu se podíleli jako spolu-
autoři i čeští tvůrci, byť nomi-
nace neproměnili. 

Film podle stejnojmen-
né knihy  Na západní frontě 
klid z roku 1929 vypráví příběh 
německého mladíka Paula Bäu-
mera a jeho přátel. Ti se pod 
tlakem okolí nechají naverbo-
vat do armády. Ačkoli zpočát-
ku převažuje nadšení, po čase 
ve výcviku a později na frontě 

ztrácejí životní hodnoty i chuť 
do života. Když se Paul dosta-
ne na propustku na chvíli do-
mů, zjistí, že svět mimo frontu 
mu je cizí.

Film se začal točit v roce 
2021 v České republice, při-
čemž hlavní natáčení zača-
lo 9. března v Praze. Natáčení 
skončilo po více než 52 dnech, 
24. května 2021.  Část dekora-
cí vznikala v  barrandovských 
studiích, bojiště  první světo-
vé války  s německými i fran-
couzskými zákopy vyrostlo ve 
středočeských  Milovicích. Sní-
mek měl premiéru vloni 12. zá-
ří  na Mezinárodním filmovém 

festivalu v Torontu. Na  Netfli-
xu byl film celosvětově uveden 
28. října 2022. 

Ve filmu si zahrál Felix Kam-
merer,  Albrecht Schuch,  Mo-

ritz Klaus,  Aaron Hilmer,  Ad-
rian Grünewald, Edin Hasano-
vić,  Daniel Brühl,  Devid Strie-
sow, Sebastian Hülk a další. 

(nov)

Ústecký kraj hraje v oscarovém filmu
ÚSTECKÝ KRAJ – Víte, že ve válečném filmu Na západní frontě klid, 
který získal Oscara za nejlepší cizojazyčný film, si zahrál i Ústecký 
kraj?

ÚSTECKÝ KRAJ - Ústecký kraj 
našel své nejlepší mladé chemi-
ky. A nebylo to vůbec snadné.

Do 11. ročníku populár-
ní soutěže „Hledáme nejlepší-
ho mladého chemika Ústecké-
ho kraje“ se přihlásilo 1 547 žá-
ků z padesáti základních škol. 
Na cestě soutěží museli pokořit 
znalostní test a prokázat i ši-
kovné ruce v laboratoři. Celo-
republikové finále soutěže nyní 
čeká na čtyři nejlepší – Natálii 
Aubrechtovou z Litvínova (1. 
místo), Karolínu Kalendovou 
z Litvínova (2. místo), Václa-
va Poříze z Ústí nad Labem 
(3. místo) a Barboru Waltero-
vou z Mostu. Ceny nejlepším 
soutěžícím v regionálním kole 
předali představitelé Ústecké-

ho kraje v čele s hejtmanem Ja-
nem Schillerem, který vyjádřil 
přání, aby žáky chemie nadá-
le bavila. „Snažíme se pro žáky 
na školách vytvořit to nejlepší 
možné prostředí a zázemí, aby 
k chemii, která je tolik důleži-
tá právě pro náš region, nachá-

zeli cestu, která je bude nejen 
vzdělávat, ale i bavit. Přál bych 
si, aby všichni soutěžící zůstali 
u  svého studijního oboru a ná-
sledně našli své pracovní uplat-
nění právě zde v našem Ústec-
kém kraji,“ zdůraznil Jan Schil-
ler.

Cenu si odnesli i učitelé nej-
lepších řešitelů, a to Jitka Vošvr-
dová, Renata Maurencová a Mi-
roslava Turisová. Součástí sou-
těže byl i doprovodný program 
v režii oblíbeného popularizáto-
ra chemie Michaela Londesbo-
rougha.                                (nov)

Kraj našel nejlepší mladé chemiky

Do celorepublikového finále postoupila  Natálie Aubrechtová, Karolína Kalendová, Václav Poříz a Barbora Walterová. 

ÚSTECKÝ KRAJ - Knihovna 
Ústeckého kraje v rámci akce 
s houslistou Jaroslavem Svěce-
ným ocenila nejlepší čtenářku 
roku. Ocenění letos získala Ve-
ronika Kalinová. Ta je mimo jiné  
jednou z nejaktivnějších dobro-
volnic knihovny.

U příležitosti kampaně Bře-
zen – měsíc čtenářů vyhlašuje 
tradičně Svaz knihovníků a in-
formačních pracovníků oceně-
ní Čtenář roku, v rámci něhož 
knihovny napříč celou republi-
kou hledají své nejlepší čtenáře. 
Jedním z hlavních kritérií byl 
tentokrát celkový  počet fyzic-
kých návštěv knihovny v uply-
nulém roce. Každá knihovna si 
však mohla stanovit další do-
provodná kritéria, na základě 
nichž svého „NEJ“ čtenáře vy-
bere. Knihovna Ústeckého kra-
je se navíc rozhodla zohlednit 
aktivitu čtenářů, především pak 
jejich zapojení do akcí a sou-
těží a jejich celkový přínos pro 
knihovnu a její služby.  „Vero-
nika Kalinová v knihovně již ně-
kolikátým rokem pravidelně na-

vštěvuje kurzy tvůrčího psaní, 
letos se navíc přihlásila do kur-
zu modelování a 3D tisku a do 
začátečnického kurzu šití. Zapo-
juje se i do  kreativních worksho-
pů, soutěží a je spoluautorkou 
dvou publikací, které knihovna 

vydala. Na konto si navíc připíše 
další spoluautorství, neboť se je-
jí příspěvky objeví v připravova-
né publikaci Polibek múzy. Vero-
nika s knihovnou zároveň úzce 
spolupracuje jako dobrovolnice. 
V rámci svých dobrovolnických 

aktivit se zaměřuje především 
na organizaci herních akcí pro 
různé cílové skupiny a výtvar-
ných workshopů pro děti,“  řek-
la ředitelka knihovny Jana Lin-
hartová.

(nov)

Čtenářkou roku je Veronika Kalinová

Veronika Kalinová byla zároveň knihovnou nominována do krajského kola soutěže, a má tak šanci postoupit až 
do kola celorepublikového, jehož výsledky se tradičně vyhlašují v rámci udělování prestižních literárních cen 
Magnesia Litera.
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ÚSTECKÝ KRAJ – Chomutovský zoopark se může od ledna po-
chlubit nevšedním zážitkem a velkou podívanou. Otevřena je tu 
nová expozice s mořskými živočichy - akvária s medúzami.   

Medúzy jsou umístěné v osmi velkých akváriích v objektu, kde 
je také restaurace Tajga a pokladny, u tzv. spodního vstupu od 
Kamencového jezera. V meduzáriu je k vidění asi stovka medúz. 
K nim ale v nejbližších dnech přibude jednou tolik těchto moř-
ských živočichů. „Původně se v těchto prostorách nacházelo noktu-
árium, kde návštěvníci měli možnost vidět noční živočichy. Vzhle-
dem k tomu, že  expozice byla velmi zastaralá a naším záměrem 
bylo tyto prostory oživit, rozhodli jsme se o celkovou proměnu. In-
spirací nám byla zoologická zahrada LOROPARK Tenerife a i fakt, 
že v České republice žádná zoologická zahrada tuto expozici ne-
má,“ uvedla ředitelka Zooparku Chomutov Věra Fryčová. 

Ve volné přírodě žijí tyto medúzy ve vodách Jihočínského, Ja-
ponského, Středozemního či Severního moře. Medúzy, které 
v Chomutově můžete vidět, se vyskytují v oblasti tak zvaného pa-
learktu. 

Péče o tyto živočichy je mimořádně náročná a zajistit vhodné 
prostředí nebylo jednoduché. „V běžném provozu je potřeba ohlí-
dat celou řadu parametrů, které musí voda v akváriích splňovat, 
například teplotu, pH, salinitu či proudění vody. Nesmí se použí-
vat žádná chemie, ani k čištění,“ uvádí zoolog Miroslav Brtnický. 
Do zázemí pak mohou vstoupit jen určení pracovníci, kteří mu-
sejí dodržovat přísná hygienická opatření. Speciální akvária pro 
tyto medúzy byla vyrobena na míru až v Japonsku. Zajímavostí 
je, že akvária musí být kulatá nebo zaoblená, aby v nich byla za-
jištěná cirkulace vody a medúzy se nemohly zachytit v rozích, což 
by mělo za následek jejich uhynutí, pokud by nemohly levitovat.   

     Medúzy žijí velmi krátce, bude proto snahou chovatelů této 
exopozice některé druhy rozmnožit. Zoopark v Chomutově sou-
časně navazuje spolupráci se zahraničními zoologickými zahra-
dami, které se chovem medúz zabývají.   

     Meduzárium upoutalo  velkou pozornost veřejnosti i mé-
dií. Návštěvníci sem přijíždějí z blízkého i širokého okolí. „Z vy-
sokého zájmu máme velkou radost a věříme, že si návštěvníci ná-
vštěvu našeho meduzária, ale i ostatní expozice užijí a budou se 
k nám i rádi vracet. Do meduzária není žádné zvláštní vstupné. Li-
dé si zaplatí pouze za vstup do zoo, meduzárium je tudíž v ceně,“ 
uvedl mluvčí chomutovského zooparku František Kremer. Jen za 
uplynulou sobotu zopopark navštívilo na čtyři tisíce návštěvníků.   

Nenechte si ujít zvědavé charzy 
Návštěvníci mohou v zooparku zhlédnout také velmi zajíma-

vou expozici charzy žlutohrdlé. „Jsou to úžasní tvorové. Jsou zvě-
daví, především pak na návštěvníky. Běhají k plotu a „komuniku-
jí“ s nimi. Máme tu dva páry a je opravdu na co koukat. Výběh 
se dělal před pár lety,“ prozradil mluvčí zooparku František Kre-
mer. K expozicím, které by si neměli návštěvníci zooparku urči-
tě nechat ujít, patří také pandy červené, rosomáci, vydry a mno-
ho dalších.   

Nejstarší tuleň na světě 
Chomutovský zoopark se může pyšnit i dalšími unikáty. Patří 

mezi ně i tuleň Kašek, který je patrně nejstarším zástupcem své-
ho druhu na světě, žijícím mimo volnou přírodu. Už tuto sobotu, 
25. března 2023, s ním oslaví zoologická zahrada jeho 40. naro-
zeniny.                                                                                             (sol)

V ZOOPARKU ChOmUtOV  
nAjdete RARity 

N O V Ě  i  V O d N í  s V Ě t  M E d Ú Z !
Meduzárium patří k úchvatné podívané. 
Chomutovský zoopark je jedinou zoo  
v ČR, která se jím může pochlubit. 

Reportáž o meduzáriu odvysílala Česká 
televize v populárním pořadu Toulavá kamera.

Tuleň Kašek „sfoukne“ na dortu 40 svíček. 

Chomutovský zoopark patří mezi nejmladší 
zoologické zahrady u nás. Založen byl v roce 

1975 a svou rozlohou 112 ha je největším 
takovým areálem v České republice. 

V zooparku chovají na 160 živočišných druhů 
a celkem tu žije více než tisícovka zvířat.

Otevřeno: 
PO – NE 9 – 18 hod. (hl. sezona 1. 4. – 30. 9.) 

PO – NE 9 – 17 hod. (1. 10. – 31. 3.)  
Více informací: www.zoopark.cz

Charzy žlutohrdlé jsou zvědaví tvorové. 
Nejvíce na návštěvníky, s kterými často 
„komunikují“ u plotu výběhu.   

Speciální akvária na medúzy byla 
vyrobena na míru až v Japonsku.

Reportáž o meduzáriu odvysílala Česká televize  
v populárním pořadu Toulavá kamera.


